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PLE DE L'AJUNTAMENT 

 

 
 

Sessió 
Ordinària
  

Acta Núm. 11 

dijous, 25 d'octubre de 2018 
1a Convocatòria 

 
 
 

Senyors/Senyores assistents: 
 
Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ 

 
Regidors/Regidores: SRA. ROSA MARIA FERNÁNDEZ LABELLA, SR. JORDI TORT I 
REINA, SR. GERMÁN BARRENA CASERO, SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. GEMMA 
BADIA CEQUIER, SRA. ESTER ZAMORANO ROMAN, SR. JOSE MANUEL VARA 
PINDADO, SR. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, SR. CARLOS GARCÍA AJENJO, SR. 
FRANCISCO GAVILÁN PEÑA, SRA. GLORIA LASHERAS CORTÉS, SR. ANDREU PÉREZ 
LORITE, SR. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. MARTA JIMÉNEZ I IBORRA, SR. 
MIGUEL HERRERA DÍAZ, SR. JUAN CARLOS BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS 
CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. 
ANTONI RAFANELL AMAT. 
 
Funcionaris: 

Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde 
Interventor: Sr. Jose María García Pascual 
 
 

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n , es va reunir 
el Ple de l'Ajuntament el dia 25 d'octubre de 2018, en sessió ordinària, primera convocatòria, amb  
la presidència  de la Sra. Raquel Sánchez Jiménez, com alcaldessa-presidenta,  concorrent els 
senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general Sr. Roger Cots 
Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les 18 hores 5 minuts, la Sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
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1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 

Aprovar l'acta de la sessió anterior, núm. 9, de data 27 de setembre de 2018  
 

 
2 – APROVACIÓ INICIAL PRESSUPOST GENERAL ANY 2019 
  
FETS 
  
El pressupost General de l’Entitat constitueix l’expressió xifrada conjunta i sistemàtica de les 
obligacions que com a màxim poden reconèixer l’Entitat i els seus OOAA, i els drets que preveuen 
liquidar durant el corresponen exercici ; així com les previsions d’ingressos i despeses de les 
Societats Mercantils el capital social de les quals pertanyi íntegrament a l’Entitat Local. 
  
Les Entitats Locals elaboraran i aprovaran anualment un Pressupost General , en el que 
s’integraran : 
 
El pressupost de la pròpia Entitat 
 
Els dels OOAA dependents d’aquella 
 
Els estats de previsió de despeses e ingressos de les Societat Mercantils el capital social de les 
quals pertanyi íntegrament a l’Entitat local. 
  
El Pressupost General contindrà per cadascú dels Pressupostos que en el s’integren : 
 
-Els estats de despeses en els que s’inclouran amb la deguda especificació, els crèdits necessaris 
per atendre el compliment de les obligacions . 
 
-Els estats d’ingressos en els que figuraran les estimacions dels diferents recursos econòmics a 
liquidar durant l’exercici. 
 
Les Bases d’Execució del pressupost que hauran de contenir l’adaptació de les disposicions 
generals en matèria pressupostària a l’organització de la pròpia Entitat 
  
Al Pressupost General s’uniran com annexes : 
 
-Els programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les Societats Mercantils el capital 
social del qual sigui titular únic o majoritari l’Entitat Local. 
 
-L’estat de consolidació del pressupost de la mateixa Entitat amb el de tots els pressupostos i estats 
de previsió dels seus OOAA i Societats Mercantils . 
 
-Els plans d’inversions i els seus programes de finançament. 
 
-L’estat de previsió de moviments i situació del deute . 
  
El pla d’inversions que haurà de coordinar-se, en el seu cas amb el programa d’actuació i Plans 
d’etapes de Planejament urbanístic, es complementarà amb el Programa Financer. 
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Els pressupostos s’ajustaran a l’estructura establerta per l’ordre del Ministeri d’Economia i 
Hisenda de 3 de desembre de 2008 i Ordre HAP/419/2014 de 14 de març. 
  
Cada un dels Pressupostos que s’integren en el Pressupost General haurà d’aprovar-se sense 
dèficit inicial . 
 
FONAMENTS DE DRET 
  
Art.162 i ss. Del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
  
Art. 90 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local d’incorporació 
de les Plantillas de l’Ajuntament. 
  
Art. 20.1 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril d’exposició pública al BOP 
  
Art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals de presentació de reclamacions. 
  
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l’adopció del 
següent acord: 
  
APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL ANY 2019 
  
PRIMER.- Aprovar inicialment, tal com es disposa en l'Art. 162 i ss. del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, el 
PRESSUPOST GENERAL per l’any 2018 i les seves Bases d'Execució, que comprèn el Pressupost 
de l'Ajuntament, i les previsions d'ingressos i despeses de les Empreses Municipals (Prestació de 
Serveis al Ciutadà, SA, i Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA, ). 
El resum numèric, per capítols, dels diferents Pressupostos que s'integren en el Pressupost General és 
el següent: 
  
PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 
  
ESTAT DE DESPESES 

  
CAPÍTOL I Despeses de personal : 18.690.260,00 € 
CAPÍTOL II Despeses en béns corrents i serveis: 10.719.988,49 € 
CAPÍTOL III Despeses financeres: 1.057.609,94 € 
CAPÍTOL IV Transferències corrents: 14.448.396,74 € 
CAPÍTOL VI Inversions Reals: 1.962.775,28 € 
CAPÍTOL VII Transferències de capital: 14.030,18 € 
CAPÍTOL VIII Actius Financers: 0,00 € 
CAPÍTOL IX Passius Financers : 2.613.674,29 € 
  
TOTAL 49.506.734,92 € 
  
  
ESTAT D'INGRESSOS 
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CAPÍTOL I Impostos Directes: 23.262.130,00 € 
CAPÍTOL II Impostos Indirectes: 1.200.000,00 € 
CAPÍTOL III Taxes i altres ingressos 7.700.425,16 € 
CAPÍTOL IV Transferències corrents: 13.756.878,89 € 
CAPÍTOL V Ingressos Patrimonials 1.610.495,41 € 
CAPÍTOL VI Alienació d'Inversions reals: 0,00 € 
CAPÍTOL VII Transferències de capital: 454.656,46 € 
CAPÍTOL VIII Actius Financers: 1.522.149,00 € 
CAPÍTOL IX Passius Financers : 0,00 € 
  
TOTAL 49.506.734,92 € 
   
PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS DE LA SOCIETAT MERCANTIL 
PRESEC, S.A. 
  
PREVISIONS DE DESPESES 
  
Despeses de personal : 8.524.283,54 € 
Despeses en béns corrents i serveis: 2.124.222,46 € 
Despeses financeres: 7.748,00 € 
Inversions reals: 80.197,00 € 
Passius financers: 22.149,00 € 
  
TOTAL 10.758.600,00 € 
  
PREVISIONS D'INGRESSOS 
  
Taxes i altres ingressos: 392.600,00 € 
Transferències corrents: 10.366.000,00 € 
  
TOTAL 10.758.600,00 € 
  
PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS DE LA SOCIETAT MERCANTIL 
GTI, SA 
  
PREVISIONS DE DESPESES 
  
Despeses de personal : 535.468,00 € 
Despeses en béns corrents i serveis: 234.400,00 € 
Despeses financeres: 4.000,00 € 
Transferències corrents: 79.000,00 € 
Inversions reals: 83.360,00 € 
Actius financers: 1.500.000,00 € 
  
TOTAL 2.436.228,00 € 
  
PREVISIONS D'INGRESSOS 
  
Taxes i altres ingressos: 175.000,00 € 
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Transferències corrents: 369.228,00 € 
Ingressos patrimonials 172.000,00 € 
Alienació d'inversions reals 220.000,00 € 
Actius financers 1.500.000,00 € 
  
TOTAL 2.436.228,00 € 
  
A l'esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l'Art. 90 de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règimen Local, s'acompanyen les 
PLANTILLES DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ per a l'exercici de l’any 2019 que comprèn els llocs 
de treball reservats a funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en règim de dret 
laboral. 
  
SEGON.- Exposar el Pressupost al públic per termini de 15 dies, comptats a partir del següent al de 
publicació en el Butlletí Oficial de la província del corresponent anunci (art. 20.1 Reial Decret 
500/1990, de 20 d'abril), durant els quals els interessats (art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova la Llei Reguladora de les Hisendes Locals ) podran examinar-lo i 
presentar reclamacions (art. 170.2 del mateix Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març) davant el 
Ple. 
  
TERCER.- El Pressupost es considerarà definitivament aprovat si no s'haguessin presentat 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d'un mes per a resoldre-les (Artº 169.1 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març). 
  
L’acord va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP i 1 CiU), i set (7) 
abstencions (4 C's, 2 PP i 1 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots 
afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), 
quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de 
las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova 
el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

 
---------- 

 
El Sr. Tort, tinent d’alcalde de Nova Governança i Economia, va explicar que en el 
pressupost de 2019 s’han augmentat en un 9% els ingressos i les despeses, situant-se en 
50.318.000 euros. 
L’estructura dels ingressos és bastant semblant a la d’exercicis anteriors,  i en quant a 
’estructura de la despesa, el 30% està destinada a serveis a les persones, un 25% a 
manteniment de la ciutat, un 9% a seguretat, i un 5% a promoció de l’ocupació i també 
foment de l’economia, dinamització de l’economia, comerç, i promoció de la ciutat, i un 
4% als serveis urbanístics. 
Va destacar la bona gestió econòmica dels darrers anys atès que el deute del 2017 al 2019 
per habitant s’ha reduït de  637 euros a 514, és a dir, 23,9 milions. En quant al ràtio del 
deute sobre els ingressos, actualment és del 40,72%. 
A les inversions, va explicar que la gran inversió prevista pel 2019 és d’1,2 milions 
d’euros per a la construcció de la primera llar d’infants municipal al barri de les Bòbiles; 
120.000 euros  pel camí de Ca n’Espinós, inversions en centres educatius públics (que és 
competència de la Generalitat però que assumeix l’Ajuntament), seguretat vial a 
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l’avinguda Joan Carles I, i altres que venen de romanent d’exercicis anteriors, com 
equipaments esportius, biblioteques, i l’execució de Junts fem barri. 
Es continuarà implementant el nou model de recollida de residus que arribarà a 5 milions 
d’euros d’inversió, la prioritat invertida del carrer Rectoria, l’obertura del carrer Rius i 
Taulet, i millora en rutes i camins verdes i asfaltats (Colomeres, Sant Lluís, Joan Carles 
I, i l’avinguda Eramprunyà). També s’invertirà en parcs infantils (Calamot i Maragall), i 
s’iniciarà l’inici de l’execució de l’obra de la Unió de Cooperadors. 
Més enllà de les inversions, és un pressupost que destaca pels ajuts a les persones, com 
les beques de llibres, extraescolars, menjador, les de sortides curriculars,  les beques 
menjador de 0 a 3 anys, i els ajuts pels joves de Gavà que han d’estudiar fora. 
Es farà una aportació a l’escola inclusiva de 30.000 euros i entrarà en vigor la USE de 
l’escola Eramprunyà, i es posarà en marxa la transició escola-treball. 
Es posaran en marxa ajudes per l’IBI a les famílies amb pocs recursos que se sumen a les 
que ja hi havia, ajuts per pobresa energètica, i es desplegarà el Pla Local de Discapacitat. 
En polítiques d’igualtat, continuarà el SIAD, els serveis d’integració LGTBI, i suport 
d’incorporació a la dona al món laboral. 
També es posarà en marxa el nou centre de recursos per l’ocupació amb més programes 
per a persones en risc d’exclusió social. Continuaran les subvencions per a nous 
emprenedors i el suport al teixit productiu local. 
En la dinamització comercial, es continuaran subvencionant a les associacions de 
comerciants i es posen en marxa diferents accions del Pla Estratègic de Turisme. A l’abril 
tindrà lloc la Fira d’Espàrrecs amb Gastrogavà, com en exercicis anteriors.  
En salut pública, es milloraran les instal·lacions del cementiri, control de plagues, i 
accions per a la tinença responsable d’animals. 
El nou desplegament de recollida de residus i noves accions de neteja viària i 
manteniment de la ciutat, es gestionarà des de Presec. També s’optimitzaran l’enllumenat 
públic i els aires condicionats en equipaments municipals, com a Can Torelló, on es posarà 
en marxa una caldera de biomassa. 
 
Com a nous projectes de futur, hi haurà l’inici de la construcció de 136 habitatges a Can 
Ribes, dels quals el 50% seran de lloguer i l’altre 50% de compra: la construcció de la 
ciutat esportiva de Can Torelló, i el de la base nàutica permanent o centre de mar, tots tres 
s’adjudicaran durant el primer semestre de 2019. 
 
Explicats a grans trets el contingut del pressupost, va agrair a la resta de grups municipals 
la seva col·laboració, a l’equip de Intervenció i Serveis Econòmics, i als departaments de 
l’Ajuntament que han col·laborat en l’elaboració de l ‘esborrany del pressupost. 
Fruit de la negociació, s’ha modificat la proposta original, i a la nova hi han les següents 
modificacions del Capítol II: nova partida per atenció als animals sense sostre (gats), 
sensibilització de violència de gènere a escoles i instituts, augment de les aules d’estudi 
nocturn, borsa de lloguer municipal, promoció de l’escola pública, assessoria pel canvi 
digital a pimes i autònoms, projecte Delta; aplicació del padró i millores en equipaments, 
ja pressupostades però que no eren suficients i s’han modificat per no haver de fer després 
modificacions pressupostàries. 
 
 
En el torn de paraules, el primer en intervenir va ser el grup municipal de CiU, i el regidor 
Rafanell va manifestar que: “Ens trobem un any més davant d’uns pressupostos 
continuistes on no queda reflectit l’esperit de ciutat per al que treballa el nostre partit. La 
nostra ciutat es mereix uns pressupostos que prioritzin les persones i el seu benestar amb 
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una clara projecció de ciutat que marqui les línies clares envers una economia productiva 
per a una ocupació de qualitat i un benestar sòlid i reconegui i impulsi el petit comerç 
com un dels principals motors econòmics de la nostra ciutat. 
Les propostes fetes pel nostre grup, que pretenien donar aquest impuls al teixit comercial 
han estat retallades i minvades fins el punt de ser inacceptables. No podem permetre que 
només es destini un 2% del pressupost a comerç i petita i mitjana empresa. 
Tanmateix resulta incoherent que una ciutat que es declara ciutat feminista que declara 
impulsar un pacte local sobre la violència masclista elabori un pressupost on destina 
menys d’un 1% en polítiques d’igualtat. Per nosaltres la igualtat no ha de ser un repte 
sinó una realitat. És per això que des del Partit Demòcrata hem demanat que es 
contemplin projectes de prevenció de la violència masclista en tot l’àmbit educatiu. No 
podem deixar de banda que les persones neixen en un entorn que les condiciona i les fa 
úniques. 
Els pressupostos han de garantir la seguretat així com tots els esforços per eradicar 
qualsevol tipus de violència. Sense seguretat no hi ha llibertat. 
La seguretat garanteix el progrés econòmic i social. És inherent a l'estat del benestar. Ha 
de ser efectiva, però no invasiva. Ha de ser eficaç, però no desproporcionada. La seguretat 
està íntimament lligada a la vida quotidiana de les persones. 
I per tot això, hem incidit en la necessitat de millorar la seguretat vial de l’Avinguda Joan 
Carles I, encara que s’hauria d’extrapolar a totes les vies de la ciutat per garantir la  plena 
seguretat dels nostres veïns i veïnes i evitar tragèdies que haguéssim pogut evitar si 
s’haguessin emprat les mesures pertinents. 
I per acabar, un any més trobem a faltar una clara aposta per la nostra cultura, motor de 
la llibertat. La millor societat és aquella integrada per una ciutadania educada, cívica, 
crítica, informada, creativa i solidària; és a dir, integrada per ciutadans lliures. 
No podem oblidar que un dels nostres principals valors, com a ciutat, és la nostra història 
i la seva cultura. Esperem d’aquesta institució que esdevingui promotora de cultura, 
posant al servei de la ciutadania els seus espais i tots els seus recursos per a les 
associacions, agrupacions i tot el teixit social per mantenir viva la nostra veritable 
identitat. 

Malgrat el govern ha escoltat les nostres propostes creiem que aquests pressupostos no 
recullen la realitat de la ciutat ni de la seva gent i per tot això ens abstindrem en aquesta 
votació”. 

 

A continuació, la Sra. Mònica Parés, del grup municipal del Partit Popular, va exposar 
que: “Ens trobem davant de l’aprovació del darrer pressupost del mandat. Un mandat, 
marcat per la recuperació econòmica després d’anys de profunda crisi que va portar als 
Ajuntaments i a la resta d’administracions però especialment a tots els espanyols a fer 
sacrificis, ser solidaris i potser, invertir preferències en les despeses. 
L’Administració Local, la més propera als ciutadans va ser la que més va patir aquesta 
situació, tant pel que feia als seus comptes com per ser la que més reclamacions d’ajuts 
rebia. 

Aquesta proximitat i la passivitat de la Generalitat de Catalunya va fer que els 
Ajuntaments siguin recordats com els que varen seguir tenir a les persones més 
vulnerables i necessitades com la seva prioritat. 

 Aquest fet, no ha de ser exclusiu d’èpoques de crisis si no que el tenir com a centre de la 
política a les persones, com defensa del Partit Popular haurà de ser una constant en els 
propers anys. 
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 Per aquests motius, en els darrers Pressupostos, el Grup Municipal Popular ha optat per 
l’abstenció. Per responsabilitat i per què incrementar les partides de caire social pels que 
més ho necessiten no pot ser tema de debat . 

A més, amb aquest mateix esperit, hem anat recolzant les diverses modificacions de crèdit 
presentades durant el 2018 algunes de les quals, ja no caldrà fer al 2019 perquè les partides 
destinades a alguns serveis ja han estat reconegudes o ampliades. 

Si hem de fer una visió general del document que se’ns presenta, direm que celebrem que 
a Gavà es segueixi gastant el mateix que s’ingressa però ho fa amb uns pressupostos que 
poc varien dels anys anterior. 

Com a gran novetat ja prevista però que ara els que recolzin el pressupost voldran fer seva 
és la construcció de la primera escola bressol municipal de la ciutat. Podrem gaudir-la en 
un parell d’anys en un barri de la ciutat amb manca de serveis i al costat de la policia local 
el que també valorem positivament. Però recordem, és un projecte de ciutat i en qüestions 
com l’educació i els nostres infants, dir que és cosa de tots, especialment quan s’inicia el 
projecte i davant d’unes eleccions municipals també es fer ciutat. 

Per tant, deixant de banda aquesta inversió, les altres acordades i/o pactades han estat 
possibles per que no suposen canvis destacats en el pressupost ni fan trontollar altres 
projectes i per tant , no serien motiu del vot contrari del PP a tot el text. 

El que sí ens sorprenen és la despesa destinada a Informes i estudis que si sumen àrees 
superen els 300.000 € quan hi ha altres partides com les del control de plagues que és de 
12.000 sent les plagues estivals les que més preocupen als veïns i veïnes de la ciutat. 

I si els preocupa la salubritat i la neteja que pretenen reforçar amb nou camions i 
contenidors, també ens preocupa un altre tipus de mobiliari urbà de la ciutat com és 
l’enllumenat i comprovem l’elevat cost del mateix el que haurà de portar al Govern a 
valorar nous sistemes d’enllumenat a la ciutat, més eficients i de baix cost. 

Per fer un petit esment a una figura institucional aniré acabant esperant que l’aportació 
de 2.000 € al Síndic de Greuges siguin suficients per que pugui complir amb la seva 
finalitat de defensa dels drets dels veïns i veïnes de Gavà. 

 

No podem acabar sense recordar que amb una millor distribució dels ingressos les 
despeses podrien destinar-se a altres accions tot plegat, amb un llistat de preferències que 
els Governs Municipals haurien de tenir i que a vegades dubtem. 

Finalment, tornem a preguntar per deute del Govern de la Generalitat amb Gavà i si 
creuem que la inversió de 6.500 € per la Llei de Barris és suficient per la nostra ciutat. 

Per tot l’exposat, com ja els anunciàvem abans, ens abstindrem i lamentem que a Gavà es 
reprodueixi el pacte d’esquerra radical, independentista i republicana que pactarà el 
Pressupost General de l’Estat». 

 

Tot seguit va intervenir el regidor del grup municipal de Gavà sí se puede, el Sr. Herrera, 
qui va dir: “En primer lugar, lo que hemos pedido desde nuestro grupo municipal es lo 
mismo que se pidió el año pasado como enmiendas al presupuesto, y lo mismo que hemos 
estado pidiendo los últimos años a través de enmiendas y ruegos. Así que prácticamente 
todas y todos conocerán los puntos del acuerdo presupuestario. Son medidas de carácter 
social, que ayudan a quienes más lo necesitan, en ámbitos tan diferentes como las 
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actividades sociales de los barrios, las ayudas para pagar impuestos, o propuestas sobre 
educación, tan perjudicada con los recortes del Partido Popular. 

Comenzaremos diciendo que pedimos una campaña que promueva la educación pública, 
y el conocimiento y la visión positiva de los centros de nuestra ciudad, que en ocasiones 
reciben menos publicidad y visibilización que los centros privados o concertados. 

También solicitamos el aumento de las becas de libros con 26.000 euros más para que 
ningún niño o niña se quede fuera del programa de becas educativas. 

Hemos conseguido por fin poner en marcha uno de los proyectos por los que más hemos 
luchado: la guardería pública municipal, con un presupuesto de 1.200.000 euros, cuyas 
obras comenzarían en 2019 para poder abrir sus puertas en 2020. Teniendo en cuenta que 
en Gavà hay dos guarderías de la Generalitat y once privadas, y que hay un número 
considerable de familias con niños y niñas de 0 a 3 años que no pueden permitirse pagar 
una guardería privada, desde nuestro grupo municipal y Podemos Gavà, hemos 
considerado siempre una prioridad y una urgencia la creación de esta guardería. 

Nosotras y nosotros queríamos que la guardería fuera gestionada de forma totalmente 
pública. No obstante, debido a las restricciones de la ley Montoro, firmamos el 
compromiso para que la guardería sea gestionada a través de una entidad de economía 
social. Para ello se han incluido unas medidas que ya pedimos en noviembre de 2017: una 
nueva partida de 15.000 euros para becas de comedor de 0 a 3 años para la seguridad 
alimentaria de niños y niñas de esta edad, que en muchas ocasiones tienen problemas de 
alimentación insuficiente. 

También incluimos subvenciones para los SIEI (Suport intensiu escolarització inclusiva), 
las antiguas USEE,  por valor de 30.500 euros. 

Por último, respecto a temas de educación, hemos solicitado a la Conselleria d’Educació 
la creación de un programa formativo para la inserción laboral para jóvenes sin la ESO, 
con especialidad en viveros y jardines. De esta forma, las y los jóvenes de la ciudad  que 
no tengan estudios, podrán obtener un título de jardinería y realizar prácticas en la 
empresa municipal Presec. Esto les permitiría acabar con un certificado  de estudios 
homologado con prácticas en empresa y por lo tanto experiencia laboral, con posibilidad 
incluso de acabar trabajando en la empresa municipal. Además, conocerán la ciudad aún 
mejor y aprenderán a respetarla, al tener que ser ellas y ellos quienes la cuiden y la 
mantengan. 

También hemos negociado un paquete de medidas de carácter social, como una campaña 
para promocionar la bolsa de alquiler municipal, o el aumento de las aulas de estudio 
nocturno; y la ampliación de las partidas de ayuda a las familias en situación de 
emergencia, con 100.000 euros, para paliar aquellas situaciones más terribles que viven 
nuestras vecinas y vecinos. 

Creemos que la administración pública debe ser solidaria y ayudar a aquellas personas 
que durante años tanto han aportado a la ciudad. Y como creemos que la vida en 
comunidad es muy importante, también hemos pedido que se amplíen en 10.000 euros la 
asignación para las subvenciones a asociaciones de vecinos y vecinas, con el objetivo de 
que puedan realizar actividades de carácter social que repercutan en el bien de todo el 
vecindario. 

Para acabar, decir que hemos negociado una nueva línea de ayuda para pagar los 
impuestos municipales, el IBI, ya que nuestro grupo municipal pedía que se bajaran los 
impuestos y al final se han congelado, hemos llegado a un acuerdo para que se den 
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subvenciones a aquellas personas y familias que más lo necesitan, y así ayudarles a pagar 
el IBI. Esta línea de ayudas estará basada en el número de personas en la unidad familiar 
y en los ingresos que ésta perciba. 

Han sido unos meses complicados de negociación, y votaremos a favor y nos 
comprometemos en aquellos apartados que hemos negociado. No obstante, estaremos 
vigilantes, como ya les hemos comunicado al equipo de gobierno, para que todos los 
acuerdos negociados y nuevas partidas comentadas, se ejecuten y se lleven a cabo, ya que 
lo importante son las vecinas y vecinos de Gavà que pueden beneficiarse. Acabo diciendo 
que si hemos conseguido todo esto siendo un partido de la oposición, nuevos en política 
y siendo solo dos regidores, imagínense todo lo que podríamos conseguir si estuviéramos 
en el gobierno”. 

 

En el torn del grup municipal d’ERC, el Sr. Massana comentà que ja no mencionaria les 
xifres perquè ja les havia exposat el Sr. Tort. Va continuar dient que: “L’objectiu prioritari 
d’ERC Gavà és la millora de las justícia i del progrés social a la ciutat i reforçar la nostra 
cultura. 

Estem davant d’unes partides en les que hem participat i hem proposat activament, com 
per exemple la remodelació del camí de ca n’Espinós, l’ajut als animals sense sostre, en 
aquest cas els gats, i la  millora de la futura avinguda de la República entre el carrer de 
Sant Pere i Apel.les Mestres, i sobretot, en el suport en el desenvolupament infantil en 
nens i nenes de 0 a 3 anys amb pluridiscapacitat severa. 

Ens felicitem que s’hagin augmentat les partides de nous programes i polítiques 
d’ocupació juvenil, la recerca de feina activa de persones desocupades, o reforçar el 
suport a projectes presentats per les Ampes de les escoles amb USEE, que en aquest cas 
aquest any ja tenim una més. 

Hi ha hagut un augment en  el suport contra la violència masclista, i felicitar-nos del punt 
12 que teníem pactat en el 2016, que era la instal· lació del punt verd als mercats 
municipals, i que s’augmenta el foment del reciclatge. 

Sobretot el que voldria remarcar és la qualitat de les partides, no tant la quantitat. Partides 
que són per ajudar als més castigats per la dura situació actual. Les nostres propostes 
sempre han anat en aquesta direcció. L’augment de les partides socials és molt 
considerable, creiem que hi ha una millora en la cohesió social, però hem de comentar 
que s’hauria d’augmentar la participació real de les entitats locals en la gestió de Gavà, 
en la promoció de la cultura i l’educació, i en la defensa del medi ambient. 

Per últim, recordar un any més el valor que tenim, com és l’empresa Presec i la seva tasca 
a la ciutat, en oposició a la situació deficitària de GTI. Tots són punts i millores importants 
que coincideixen amb l’esperit del nostre programa electoral de valors republicans, i 
votarem a favor”. 

 

A continuació va pendre la paraula el Sr. Ibáñez, del grup municipal de Ciutadans, qui va 
dir: “En primer lloc farem un balanç de l’acord del mes de gener que va permetre tirar 
endavant aquests pressupostos. L’equip de govern es va comprometre a incrementar la 
plantilla de la policia municipal, en una plaça d’interinatge, a més de les tres places de 
reposició. A dia d’avui aquesta plaça ha passat a comissió de serveis i de les tres de 
reposició, una ha passat a Mobilitat, i les altres dues, una s’ha cobert, i l’altra està pendent 
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de tornar-se a convocar perquè la persona que tenia que ocupar-la va marxar en guanyar 
una de més interessant. 

L’increment de 4.000 per als programes de inserció laboral de Creu Roja s’ha abonat, i 
els 17.000 euros  per ADIGSA, i l’aportació extraordinària a  la Casa de València per 
l’aniversari de la Falla, i l’increment de la partida d’ arranjament de carrers. 

Queda pendent l’aportació a Presec de 50.000 euros per tal d’intensificar la neteja de 
carrers i l’actuació provisional a l’encreuament entre la C-245 amb el Camí Ral, per un 
import que es va estimar en 60.000 euros. 

No s’han complert tots aquells punts i per tant, sembla que el PSC no té pressa en complir-
los, i la cura de l’espai públic i la mobilitat sembla que no són realment una prioritat pel 
govern socialista. 

Respecte a l’informe de l’Alcaldia, diu que al conjunt del mandat 2015-2019, les 
inversions netes superaran els 30 milions d’euros, però a finals de 2018 arribarà com a 
molt a deu o dotze milions, evidentment al 2019 no s’executaran els divuit o vint milions 
restants, perquè som conscients que les inversions previstes pel 2019 no s’executaran com 
a molt aviat fins el 2020. 

Aquest és un pressupost continuista que no s’esforça en millorar la qualitat de vida dels 
ciutadans, tret de l’oportunista escola bressol amb la que estem d’acord. 

El total de pressupost creix un 8,27%, però si traiem el milió i mig de GTI, l’ICCIO, i la 
subvenció de la Diputació que s’acceptarà al mes de novembre, l’increment es queda en 
un 3,24%, que encara està per sobre del 2,7 que estableix com a màxim la regla de la 
despesa. Ja tenim un possible problema que es faria fer un programa financer, d’acord 
que és una llei que penalitza als ajuntaments i hem de canviar, però és la que tenim. 

Si mirem l’apartat d’ingressos, sobresurt l’increment de gairebé el 40% de l’ICCIO, junt 
amb  el milió i mig procedent de GTI, que permet posar en aquest pressupost el cost de 
l’escola bressol.   

Considerem que amb les xifres de recaptació de la illa de vianants s’hauria de fer una 
reflexió del sistema realitzat i limitar l'accés a la illa de vianants. 

Com altres dades curioses, les retribucions dels laborals temporal pugen un 20,84% , 
quantes persones està previst contractar en 2019? Esperem que siguin tècnics per atorgar 
les llicències d’obres als establiments, perquè els terminis són tan llargs que finalment els 
emprenedors acaben escollint a alguna de les ciutats veïnes. 

Se’ns fa difícil entendre aquest augment quan l’informe de Secretaria diu que: “si es 
manté, un any més tindrem la prohibició de procedir a la contractació de personal 
temporal i al nomenament de personal estatutari temporal o de funcionaris interins, 
llevat, com ja es preveia per a 2013 i 2014,2015, 2016 , 2017 i 2018 dels casos 
excepcionals i per cobrir necessitats urgents i inajornables que es restringiran als 
sectors, funcions i categories professionals que es considerin prioritaris o que afectin el 
funcionament de serveis públics essencials». 

Sembla que dos mesos abans de començar l’any ja preveuen un  volum d’urgències 
important. 

No compartim la disminució de la promoció de l’activitat esportiva escolar, ni l’augment 
de despesa en premsa, diaris, revistes i altres publicacions, ni tampoc els serveis de 
fotografia ni que la gestió del servei de les mines de Gavà pugi gairebé un 30% respecte 
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d’aquest any; ni que el manteniment de l’edifici corporatiu es vegi incrementat en un  
21%, després de les modificacions que s’han fet en instal· lació elèctrica. 

No compartim que la subvenció per a protecció de dones de la violència masclista passi 
de 3.000 euros a 2.000, encara menys. 

Però no tot és negatiu, compartim plenament les beques menjador de 0 a 3 anys, i 
l’increment de la despesa de l’àrea de promoció social, l’increment de 40.000 euros al 
Gavabus, que esperem entri al barri de la Sentiu, la construcció de l’escola bressol, i estem 
en contra dels 38.000 euros pel Consorci de normalització lingüística. 

Respecte de les empreses municipals, Presec ha fet un increment lineal en totes les 
partides, però no és un pressupost seriós. 

Pel que fa a GTI, es crea una nova oficina per començar a treballar la urbanització del Pla 
de Ponent, continuem que el sou més alt és el del dissenyador gràfic que treballa per 
l’Ajuntament i demanem un cop més que es regularitzi la situació. 

De les quotes recaptades per la urbanització del Pla de Ponent, el que fa és reduir el deute 
que té amb l’Ajuntament i una reducció de capital i retorna a l’Ajuntament 1.500.000 
euros. 

En termes generals, trobem a faltar una planificació pel manteniment dels carrers, no es 
parla de residència pels grans o discapacitats, ara, amb les eleccions municipals, parlen 
de la tan desitjada piscina descoberta de Can Torelló, i se n’obliden de Can Sellarés, per 
què no es posen d’acord amb l’ajuntament de Viladecans, que també és del PSC? 

Trobem a faltar molta més inversió en seguretat, neteja i cura de l’espai públic. Una  
reflexió sobre el milió i mig que va i torna de GTI  a l’Ajuntament: es traspassen dos 
milions que s’han recaptat per quotes d’urbanització, es descompten els 360.000 de deute,  
fa una reducció de capital, i com que l’únic accionista és l’Ajuntament, torna un milió i 
mig, amb el que es pot fer l’escola bressol. Per cert, l’any 2008 es va proposar construir 
la comissaria de policia i nosaltres vam votar a favor, demanant el compromís a l’equip 
socialista que en quant es tingués disposició econòmica suficient, es faria la primera 
escola bressol municipal a Gavà. Resultat: GTI es descapitalitza, quan tingui que 
continuar la urbanització del Pla de Ponent, tindrà recursos econòmics? Quan es posi en 
marxa la nova oficina necessitarà diners, llavors d’on els traurà? Per això, tot i reiterar 
que volem l’escola bressol, el nostre posicionament respecte del conjunt del pressupost 
serà d’abstenció. 

 

Per tancar el punt, el Sr. Tort va respondre al Sr. Rafanell que han mantingut les dos 
propostes que el seu grup havia fet. En referència a les polítiques d’igualtat, va explicar 
que són transversals i es fan des de molts punts de vista i per això no tenen un pressupost 
especial. En quant a la cultura, hi ha unes subvencions de 90.000 euros. 

A la Sra. Parés i al Sr. Ibáñez, els hi va dir que el pressupost de Presec s’incrementa pel 
capítol de personal i perquè hi haurà més serveis, com punts verds i nous camions. 

Al Sr. Herrera i al grup d’ERC va agrair el seu  suport als pressupostos. 

Adreçant-se al Sr. Ibáñez li va explicar que s’estava fent un procés selectiu a la policia 
municipal i es finalitzarà al mes de novembre.  I en referència a la regla de despesa, pot 
ser que en alguna ocasió no es compleixi, però sempre anirà per davant el servei a la 
ciutadania, no es deixarà sense donar un servei per tal d’acomplir amb la regla de la 
despesa. 
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També va comentar al regidor de Ciutadans que s’han canviat les màquines d’expedició 
de tiquets de zona blava, que s’ha augmentat la plantilla de personal per poder donar 
servei a la ciutadania, i l’aportació al CNPL està justificada per tal que els nouvinguts 
aprenguin la llengua catalana i els d’aquí puguin perfeccionar-la. 

L’increment de Presec es deu al Capítol I i els nous serveis previstos, i en quant a GTI, 
l’Ajuntament va aportar cinc milions d’euros a començament de mandat. Ara GTI ha 
començat a tenir ingressos i això permet tenir equipaments de qualitat, com és el cas de 
la llar d’infants i ara es pot recuperar els diners que l’Ajuntament havia posat. Dues 
anècdotes: Can Sellarés està a Viladecans, no és el centre de Gavà, i ningú de l’equip de 
govern estava al 2008 quan el seu grup va proposar la construcció de la llar d’infants”. 

 

Va demanar de nou la paraula el Sr. Ibáñez, que va aclarir alguns punts: 

«-Estem d’acord amb l’increment de Presec per tal de millorar el servei que donen, però 
no estan d’acord en que és un 4,3 lineal en tots els acords i considerem que no és correcte 
i estem segurs de que no serà aquest el resultat. No estem d’acord amb la manera que s’ha 
presentat. 

-En el tema de la policia, si la situació de l’Ajuntament està tan sanejada, els invito a 
baixar a Gavà mar, millor en tot terreny. 

-En quant a multes, jo no he parlat en cap moment de zona blava, som conscients de que 
s’han reemplaçat les màquines expenedores, sinó de les multes específiques d’accés a illa 
peatonal. 

-En quant a GTI, esperar que sigui capaç de generar habitatge social de lloguer, i no 
entenem és que si disposava de fons o si l’Ajuntament tenia aquells dos milions perquè 
no s’han utilitzat abans o s’ha fet abans aquesta llar d’infants. 

-Respecte l’any anterior, el grup de Gavà sí se puede va demanar que es fes i la resposta 
del govern és que Generalitat no es fa càrrec de totes les despeses. Ja hi ha un acord amb 
la Generalitat?» 

 

Va respondre el Sr. Tort que per posar en marxa la llar d’infants es necessitaven tres coses: 
la dotació pressupostària, un estudi de viabilitat que s’ha demanat a la Diputació, i les 
ganes de fer-la, que era la única cosa que llavors es tenia. Ara es tenen totes tres i es farà 
durant l’any 2019. 

En referència als ingressos de la illa de vianants, s’ha fet una estimació pels ingressos 
dels darrers anys i es multen a persones que no tenen autorització. 

Finalment, en quant a Gavà mar, es destinen 1,3 milions perquè és molt necessari. 

A continuació l’alcaldessa va agrair a tots els grups municipals les seves aportacions, i va 
dir que s’estava en un moment molt especial: l’aprovació del darrer pressupost del 
mandat. Un mandat complicat que començava sortint d’una crisi molt important que 
afectava a moltes famílies de la ciutat. Des d’aquesta perspectiva s’han fet els deures i 
s’han ampliat les línies de suport a les famílies: gent gran, aturats de llarga durada, infants, 
famílies monoparentals, etc. 

També s’ha recuperat la capacitat inversora, es tenien limitacions legals que ja s’han 
flexibilitzat una mica i per això ara és una realitat la consignació pressupostària per 
l’escola bressol, i s’ha posat al dia la qualitat de la ciutat des de la via pública, 
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sostenibilitat, recollida de residus, i en definitiva, es tanca el cercle del que ha estat un 
mandat complex, però s’havia d’estar satisfet amb el que s’ha assolit. 

Va agrair l’esforç a les formacions polítiques per arribar a punts d’acord, atès que s’està 
a final de mandat, i encara que el to del Sr. Ibáñez va ser més dur, finalment va votar 
abstenció, i va agrair a tots la seva alçada de mires, al tinent d’alcalde de Nova 
Governança, a Intervenció i a Serveis Econòmics. 

També va mencionar que no es té cap acord amb la Generalitat, sinó que hi ha sentències 
que l’obliguen al seu compliment. 

 

 
3 – APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM 
14/2018 DEL PRESSUPOST GENERAL 2018 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ 

  
ANTECEDENTS 
  
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2018, en sessió celebrada el dia 25 de gener de 2018. 
 
Atesa la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària, sent necessària la 
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant suplement de crèdit finançat 
per un nou préstec. 
  
Atesa la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària, sent necessària la 
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat 
en part per Baixes d'altres partides de despesa, en part per nous ingressos recaptats per sobre dels 
previstos i en part per Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2017. 
  
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
   
FONAMENTS DE DRET 
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990 
Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
  
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa al 
Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció dels 
següents 
 
ACORDS: 
  
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost 
de l’Ajuntament 2018, finançat per operació de crèdit amb el detall per aplicacions que figura a 
continuació i per un import total de 546.800,00 €, d’acord amb l’estructura següent: 
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Finançament 

Ex. Concepte/Aplicació de despesa Descripció 
Nou 
Ingrés/Baix
es 

2018 25916 0110A 91300 Préstecs rebuts a ll/t 546.800,00 

        TOTAL 546.800,00 

Crèdit Extraordinari 

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import 

2018 34016 1621A 740000018 Transf. de capital a PRESEC - RSU 546.800,00 

        TOTAL 546.800,00 

  
  
  
SEGON.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del Pressupost 
de l’Ajuntament 2018, finançat en part per Romanent de Tresoreria de l'exercici 2017, amb baixa 
de crèdit i amb nous ingressos, amb el detall per aplicacions que figura a continuació i per un 
import total de 1.643.000,00 €, d’acord amb l’estructura següent: 
  
  

Finançament 

Ex. Concepte/Aplicació de despesa Descripció 
Nou 
Ingrés/Baixe
s 

2018 25916 9390A 87010 
R.T. per desp.gnrals/Finanç. Suplement de 
crèdit 

1.282.517,19 

2018 25916 0110A 82120 Reintegraments préstecs EEMM / GTI 357.482,81 

2018 19016 2319A 480019918 Subvenció ACAPS Gavà 3.000,00 

        TOTAL 1.643.000,00 

Suplements de crèdit 

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import 

2018 25916 0110A 913000018 Amortització de préstecs a ll/t 1.640.000,00 

2018 19016 2319A 480029918 Fons Català de Cooperació 3.000,00 

        TOTAL 1.643.000,00 

  
  
TERCER - Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al· legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm. 14/2018 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2018. 
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L’acord va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC,  2 PP i 1 CiU), i tres (3) 
abstencions (2 GSSP i 1 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots 
afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió 
(21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
  

 ---------- 
 

El Sr. Tort va exposar el punt que se sotmetia a aprovació, en primer lloc l’aportació a 
Presec, i reintegraments de GTI. 
 
A continuació el Sr. Ibáñez va puntualitzar que estaven d’acord amb l’aportació de 
capital a Presec perquè creien que hi ha que acabar amb la implantació del nou sistema 
que millorarà molt la recollida selectiva. 

 
 
 
4 – APROVACIÓ DE L’ACTA DELIMITACIÓ ENTRE ELS TERMES MUNICIPALS 
DE GAVÀ I VILADECANS 
  
Antecedents 
  
Per escrit de la Direcció General d'Administració Local de data 13 de gener de 2016 (RE 521) es 
va informar a l'Ajuntament de Gavà que la Generalitat havia decidit impulsar l'elaboració del 
Mapa municipal i comarcal de Catalunya, documents cartogràfics que determinen els límits 
territorials dels termes municipals i demarcacions comarcals. 
 
En aquest mateix escrit, la Generalitat va demanar a l'Ajuntament que, en un termini de dos mesos, 
acordés l'inici de l'expedient de delimitació de l'atermenament del terme municipal de Gavà amb 
la resta de municipis limítrofs i de nomenament de la comissió municipal de delimitació. 
 
Per Ple de 25 de febrer de 2016 es va acordar iniciar l'expedient d'atermenament del terme 
municipal de Gavà amb la resta de municipis limítrofs i de nomenament de la Comissió Municipal 
de Delimitació. Aquesta comissió, d'acord amb l'article 28 del Decret 244/2007, de 6 de novembre 
regula l'expedient de delimitació territorial dels municipis, estableix constituïda per l'alcaldessa, 
dos regidors, el secretari de l'ajuntament i un tècnic. 
 
El dia 25 de juliol de 2018 es va signar a la seu de l'Ajuntament de Gavà l'acta de delimitació 
entre els termes municipals de Gavà i Viladecans. Aquesta acta, signada per les comissions de 
delimitació de tots dos Ajuntament i pels representats de la Generalitat de Catalunya ha de ser 
aprovada pels respectius Ajuntaments. 
 
Sobre aquesta aprovació s'ha emet informe preceptiu per part del Secretari General. 
  
 
Fonaments de Dret 
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Primer.- La delimitació del termes municipals es troba regulada al Decret 244/2007, de 6 de 
novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les entitats 
municipals descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya. 
 
Segon .- L'article 31.4 de l'esmenat Decret estableix que l'acta corresponent a les operacions de 
delimitació, amb els documents complementaris, s'ha de sotmetre al Ple dels ajuntaments afectats, 
per tal que n'acordin l'aprovació amb el quòrum de la majoria absoluta del nombre legal dels seus 
membres, en termini màxim de tres mesos comptadors a partir de la data de les operacions. 
 
El mateix quòrum legal està establert a l'article 47.2 c) de la Llei 7/1985, reguladora de les bases 
del règim local. 
  
Per tot això, la tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de 
l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció dels següents acords: 
  
ACORDS: 
  
PRIMER.- Aprovar l'acta de delimitació entre els termes municipals de Gavà i Viladecans 
signada el dia 25 de juliol de 2018 per les comissions de delimitació de tots dos Ajuntaments i 
pels representats de la Generalitat de Catalunya. 
 
SEGON.- Comunicar el present acord a la Direcció General d'Administració Local. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU), i dues (2) 
abstencions (2 GSSP) donant-se per tant el vot favorable de la majoria absoluta (la meitat més un 
dels vots favorables respecte al número legal) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.2 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.2 del Decret legislatiu 2/2003, 
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Finalitzat l’exposició del punt per part de la Sra. Fernández, no van haver-hi intervencions 
dels grups municipals. 

 
 

 
5 – RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ 
  
ANTECEDENTS 
 
El Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació 
Sectorial, aprovat definitivament en sessió plenària amb data 29 de gener de 2004, publicat en el 
BOP núm. 44, de 20 de febrer, i vigent des del dia 10 de març del mateix any, regula a l’Annex I 
– dedicat al Consell Municipal de Comerç - les entitats i institucions amb representació al plenari 
de l’esmentat Consell, on s’inclouen les associacions de comerciants de Gavà inscrites al Registre 
Municipal d’Associacions. 
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El Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària celebrada el passat 29 d’octubre de 2015 va ratificar, 
d’acord amb el que disposa l’art. 8.1 del Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels 
Consells Municipals de Participació Sectorial, les propostes de nomenament dels membres del 
Consell de Comerç i també va restar assabentat del nomenament dels càrrecs de president, 
vicepresident i secretari delegat efectuat mitjançant decret d’alcaldia DE2457/2015 de data 6 
d’octubre de 2015. Posteriorment, el Ple municipal en sessió de 22 de desembre de 2017 va 
modificar la composició del Consell Municipal de Comerç en ratificar les propostes de diversos 
membres que actuen en qualitat de veïns/ïnes i a proposta de l’Associació Comercial de l’Illa de 
Gavà, 
 
El passat 28 de juny de 2018 el Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària va prendre coneixement 
de la renúncia de la regidora Sra. Guadalupe del Río Reyes del Grup Municipal de C’s que a la 
vegada era membre del Consell Municipal de Comerç en representació d’aquest grup municipal. 
Com a conseqüència de la renúncia com a membre electe d’aquesta corporació, en data 3 d'octubre 
de 2018 el Sr. Miguel Ángel Ibáñez Giner, portaveu del Grup Municipal de C's proposa al Sr. 
Francisco Gavilán Peña, regidor d’aquest Ajuntament, com a nova persona representant del Grup 
Municipal de C’s al Consell Municipal de Comerç.   
  
FONAMENTS DE DRET 
  
L’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de 
Participació Sectorial estableix: “Una vegada constituït el consell, en els supòsits de 
substitucions produïdes per vacants o d’incorporacions derivades de l’ampliació o la 
modificació previstes a l’article 7.2, la Presidència elevarà al Ple de la Corporació, per a la 
seva ratificació, les propostes de nomenament dels nous membres.”. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Comerç, Civisme i Promoció de la 
Ciutat proposa al Ple de l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció 
dels següents: 
  
ACORDS 
  
Primer.- Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 i l’Annex I del Reglament Marc 
d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta 
de nomenament del Sr. Francisco Gavilán Peña, en representació del Grup Municipal de C’s en 
substitució de la Sra. Guadalupe del Río Reyes, com a nou membre del Consell Municipal de 
Comerç. 
 
Segon.- El Consell Municipal de Comerç amb aquesta modificació i a partir d’aquest acord 
queda constituït per les següents persones: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sra. Ruth Monterrubio Domingo (Grup del PSC). 
Sr. Francisco Gavilán Peña (Grup de C's). 
Sr. José Antonio Peñarrocha Marrugat (Grup d’ERC) 
Sr. Miquel Herrera Diaz (Grup de GSSP) 
Sra. Mónica Parés Centeno (Grup del PPC). 
Sra. Francesca Martorell Larrosa (Grup de CiU). 
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Representants d’entitats i associacions: 
  
Sr. Pedro Juan Moreno Moreno (Associació de comerciants de l’Illa del Centre). 
Sra. Yolanda Oliva Solomando (Asociación de Comerciantes y Vecinos Trias Gaudí). 
Sr. Diego Caparrós Asuar (Unió de Botiguers). 
Sr. Josep Maria Lluch i Ripoll (Agrupació de Restauradors de Gavà). 
Sra. Mònica Jardí Pi (Associació de paradistes del Mercat del Centre). 
Sr. Pedro Pinto Morón (Associació de paradistes del Mercat de la Plaça Catalunya). 
Sra. Alicia Torras Consolación (Associació de comerciants Complex Comercial Barnasud). 
  
Veïns i veïnes de Gavà: 
  
Sr. Alexis Sorribas Martínez 
Sra. Toñi Cruz Gutiérrez 
Sra. Eva Rodríguez de Touceda 
Sr. Guillermo Alemany Suades 
  
Tercer.- Comunicar aquest acord a les persones interessades. 
 
L’acord va ser aprovat per unanimitat (21) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC,  2 GSSP, 2 PP i 2 
CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

 ---------- 
 

El tinent d’alcalde de Comerç, Civisme i Promoció de la Ciutat, el Sr. Ramon Castellano, 
va explicar que es tractava d’un acord per ratificar el nomenament del Sr. Francisco 
Gavilán com a representant del grup municipal de Ciutadans, en substitució de la Sra. 
Guadalupe del Rio, que havia renunciat com a regidora. 

 
 

 
6 – DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS 
 
Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 16 de setembre al 15 d'octubre de 2018. 
 

 
7 – PRECS I PREGUNTES GRUPS MUNICIPALS 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 

 
El primer Grup Municipal a qui la Sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de Ciutadans.  
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Efectivament, el regidor d'aquest grup, Sr. Miguel-Àngel Ibáñez, va dir que: “Los polígonos 
industriales son una herramienta para el desarrollo económico y la creación de empleo. 
Para que sean atractivos a las empresas que buscan una ubicación para su negocio es importante 
el estado de los mismos, por lo cual el mantenimiento de las infraestructuras como calles, aceras, 
limpieza, etc., es muy importante así como también la seguridad, iluminación, acceso a servicios 
y suministros, y también el acceso a los solares o construcciones en condiciones razonables. 

Todo lo anterior es especialmente importante en este momento en que el paro sigue estando a 
unos niveles demasiado elevados, por ello y dado el lamentable estado de abandono de la antigua 
concesión municipal que ocupaba la gasolinera y el túnel de lavado de Barnasud y de este 
polígono en general, y ante el interés por ampliar las instalaciones que según hemos sabido, tiene 
una de las empresas instaladas en Barnasud y que otra ha visto reducida la afluencia de clientes 
por el deterioro de su entorno, hacemos el siguiente ruego: Que se realice una limpieza y 
saneamiento del solar de la antigua gasolinera; que se incremente la limpieza de las calles del 
polígono así como del mantenimiento de la vegetación, y que se ofrezca este solar en condiciones 
de mercado para facilitar la instalación de empresas creadoras de empleo y para que no siga una 
degradación que perjudica la imagen de Barnasud y la instalación de empresas en el polígono”. 

Va respondre a aquest prec la tinenta d’alcalde de Ciutat i Territori, Sra. Fernández, i va explicar 
que l´any 1994 es va signar un conveni urbanístic entre el Parc Comercial Barnasud i 
l´Ajuntament de Gavà. Entre d’ altres clàusules es preveia que la conservació -inclosa la neteja- 
dels vials de l´esmentat parc anirien al seu càrrec. 

Des de llavors, aquest Parc Comercial ha executat els treballs previstos però, també es cert, que 
últimament els resultats podrien millorar força. 

Es per això que l´Ajuntament a mantingut diverses reunions amb la direcció així com  a les 
reunions periòdiques en l’Assemblea General de l’Entitat Urbanístic on hem posat de manifest i 
exigit la millora de l’estat de manteniment general de la zona, tant en persona com per escrit. 

No dubti que continuarem treballant per exigir i demanar a la direcció que es mantinguin els 
nivells de manteniment òptims. 

En referència a l’antiga concessió municipal, quan aquesta es va quedar sense activitat, per motius 
de seguretat i de control, es va realitzar un tancament temporal d’aquesta,  fins que aquest sòl 
públic d'equipament, ara disponible, tingui un nou ús. 

Com vostès haurien de saber un solar destinat a equipament no ha d'analitzar-se com un solar 
subjecte a les condicions del mercat perquè s'instal· lin empreses del sector privat sinó que haurà 
de considerar-se, com l'estem fent, com un solar públic en el qual es puguin proposar usos de 
l'interès general de la ciutadania.  

 
A continuació, va intervenir novament el Sr. Ibáñez per formular la primera pregunta del seu grup, 
i va manifestar que: “El local del restaurante del Centro Mar, lo que era “El Jardí del Mar” está 
vacío desde hace muchos años y ello ha propiciado que en varias ocasiones haya sido objeto de 
destrozos, se hayan producido robos y que haya sido ocupado por personas, etc. 
Actualmente se han colocado unas placas en las cristaleras del lado mar así como en las de los 
laterales de la puerta del lado montaña, suponemos que para impedir el acceso al local y que se 
sigan produciendo destrozos. 
Dado que no se han cubierto las cristaleras laterales (lado Tarragona) ni, sobre todo la ventana 
del pasillo de los lavabos que es por donde se han producido las entradas en diversas ocasiones y 
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que a día de hoy vuelve a estar abierta y con el cristal roto, realizamos la siguiente pregunta: ¿Por 
qué no se han puesto tableros en la citada ventana, que es el punto de acceso más habitual?; ¿Por 
qué no se han protegido el resto de cristaleras?; ¿Tomarán alguna medida complementaria para 
impedir que continúe el deterioro del local y el peligro que supone el acceso al mismo? 

 
Per part de l’equip de govern, va respondre la Sra. Fernández, qui va explicar que: “Malaurada-
ment, aquest centre ha patit l’incivisme, i actes vandàlics, alguns d’ells investigats tant per la 
policia municipal com pels mossos d’esquadra.  
Són moltes les actuacions que s’han realitzat en aquest Centre Cívic, des de la instal·lació d’una 
alarma a l’interior del edifici, canvi de vidres, reforç d’il·luminació exterior, reparacions de la 
tanca perimetral, neteja de vidres, neteja de la zona perimetral, neteja de l’interior del Restaurant, 
acondicionament de quadres elèctrics, etc.  
Aquest estiu, com vostès sabran, hi hagut una oferta de restauració amb food-trucks, dintre de 
l’espai de la concessió.  
En breu, s’adjudicarà la futura escola nàutica a Gavà, el que anomenem Centre de Mar.  
Aquest Centre de Mar utilitzarà els espais del Centre Cívic per formació en temes nàutics, el 
restaurant estarà vinculat al projecte, i també inclourà la base nàutica que s’ubicarà a prop del 
centre cívic i del restaurant, que serà permanent”. 
 
La següent pregunta va ser formulada pel Sr. Carlos García, que va explicar que: “Diversos veci-
nos nos han expresado su malestar por el estado y mantenimiento de los árboles del casco urbano. 
Nos solicitan que se realice lo antes posible los trabajos de poda de éstos. 
El Grupo Municipal de C’s Gavà realiza la siguiente, pregunta: ¿Cuándo se comenzarán los tra-
bajos de poda de los árboles del casco urbano de Gavà? ¿Cuál es la planificación anual y la pe-
riodicidad de la poda?”. 
 
La regidora de Manteniment i qualitat dels barris, activitats i disciplina urbanística, la Sra. Badia, 
va explicar que la poda dels arbres del casc urbà segueix una planificació pautada en funció de 
cada espècie, i això vol dir que hi han arbres que s’han de podar un cop a l’any , o dos o tres, 
segons l’espècie.  
Les campanyes anuals comencen al mes d’octubre i finaltizen a l’abril o al maig. Aquest any ja 
s’han podat les palmeres de Josep Tarradelles, a la Illa de vianants, al carrer d’Àngela Roca, Parc 
de Sant Jordi… Aproximadanet uns cinquanta arbres.  

 
 
La següent pregunta del grup municipal de Ciutadans va ser formulada pel regidor Sr. Gavilán, 
qui va exposar que: “El Ayto de Gavà ha comenzado una campaña de control de chips y heces 
de perros. 
Todos conocemos el problema que vive nuestro municipio por el incivismo de algunas personas 
con sus mascotas. Nuestro Grupo Municipal ha realizado multitud de quejas al equipo de Go-
bierno de Gavà sobre este asunto de suciedad en las calles. 
El Grupo Municipal de C’s Gavà realiza la siguiente, pregunta: ¿El Ayuntamiento conoce el nú-
mero total de perros en Gavà y, de éstos, cuántos están censados? ¿En los últimos 3 años cuán-
tas sanciones se han puesto por heces en la vía pública? 
 

Va marxar de la sessió la Sra. Gloria Lasheras a les 19.35 hores. 
 
La Sra. Fernández va respondre que l’’incivisme no és una problemàtica única del nostre muni-
cipi. Són molts els ciutadans compromesos , que actuen respectant els espais comuns i mobiliari 
públic de la nostra ciutat. No obstant això, hi ha alguns incívics que no actuen de forma correcta. 
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Policia municipal en el dia a dia, actua per evitar aquests comportaments incívics i realitza cam-
panyes específiques, com la que novament s’ha posat en marxa, per una tinença responsable de 
gossos.  
Encara que una part d’aquest servei actua de paisà, es molt complicat que aquells que saben que 
estan fent les coses malament, ho facin davant de tercers, per això la dificultat de sancionar ipso 
facto. 
No obstant això, s’han posat 91 sancions per algun tipus d’incompliment, i 17 per la manca de 
recollida de fems a via publica. 
A data de 25/10/2018 consten censats al Registre Municipal d'Animals de Companyia un total de 
3.494 gossos. Actualment desconeixem el nombre total de gossos que hi ha al municipi; no obs-
tant això, sobre la base de les dades facilitades per l'Arxiu d'Identificació d'Animals de Companyia 
s'estima que hi ha una mitjana del 30% d'animals identificats que no es censen al registre muni-
cipal, amb la qual cosa, fent una extrapolació amb les dades actuals podríem estimar que el nom-
bre aproximat de gossos identificats que hi ha a la ciutat de Gavà és de 4.542. 
Indubtablement, es continuarà treballant en aquesta línia.”  
 
 
Finalitzats els precs i preguntes de C’s, el següent grup en intervenir va ser el d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya, i el regidor d’aquest grup, el Sr. Massana va exposar que: “L’edifici del 
casal d’entitats Sant Jordi de la Rambla presenta greus deficiències, fins al punt que la sala d’actes 
del soterrani no es pot utilitzar per motius de seguretat, ja que s’ha desprès part del sostre. 
Per la seva situació estratègica, prop de l’estació i en una de les vies més transitades de la ciutat, 
aquest equipament no pot seguir patint l’estat de degradació actual.  
Entenent que es tracta d’un edifici antic, però que en l’actualitat és la seu social de moltes de les 
entitats de la ciutat, algunes de les quals hi mantenen activitats sovintejades, creiem que caldria 
afrontar una remodelació integral de l’edifici, especialment de la seva sala d’actes.   
Per aquet motiu formulem el següent prec: que es projecti i s’executi un pla de remodelació inte-
gral de l’edifici del Casal d’entitats Sant Jordi per tal que pugui seguir desenvolupant les seves 
funcions com a equipament modern i digne”.  
 
 
Li va respondre el Sr. Barrena, tinent d’alcalde de Benestar i Acció Social, qui va explicar que: 
“Estem d’acord amb vostè en que el Casal d’entitats Sant Jordi presenta deficiències. La sala 
d’actes del soterrani que vostè esmenta no s’utilitza, no perquè tingui problemes amb el sostre, 
sinó per problemes d’humitats i males olors degut al nivell freàtic. 
La resta de l’edifici s’utilitza com a seu d’entitats de la Ciutat i per això volem fer una 
remodelació de l’edifici. 
Els darrers anys hem incrementat les despeses pel manteniment, conservació i millora dels 
equipaments tant esportius com socioculturals i volem que tingui continuïtat en el proper 
pressupost. 
Les primeres actuacions previstes són la pintura interior del Casal i reparacions de sostres i 
parets, a més de la neteja de la façana posterior”. 
 
 
El següent prec d’ERC va ser exposat pel Sr. Pérez, qui va deixar palès que : “L’accés a la platja 
des del camí de les Parets a la Murtra a través del pont del Silvi’s sobre la C-31 ve dificultat per 
la línia contínua, que obliga a tothom a fer un tomb molt gran. 
Dit això, fem notar que queda un espai molt gran en aquest enllaç, on es podria habilitar una 
rotonda que permetria girar i accedir a la platja des del camí. 
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Per aquest motiu formulem el següent prec: que s’estudiï la viabilitat de fer una rotonda en aquest 
enllaç per tal de fer-lo permeable des del camí de les Parets a la Murtra”.  
 
 
Va respondre la Sra. Fernández que: “Aquesta zona ha estat objecte d’estudi per l’equip tècnic de 
Mobilitat de l’Ajuntament. 

La prohibició de la sortida des del camí de les Parets de la Murtra cap a l’Av. Europa ha estat 
revisada i la manca de la distàncies de visibilitats necessàries per a que aquest moviment es faci 
amb seguretat, no és suficient. I creiem que davant de tot, hem de treballar per la seguretat de les 
nostres vies.  
Cal doncs, si el que volen els vehicles agrícoles és incorporar-se a la C-31 en sentit Barcelona, 
incorporar-se a la C-31 i fer el canvi de sentit a l’Av. del Mar. 
La projecció i construcció de la intersecció en rotonda que sol·liciten sembla molt poc possibilista 
tècnicament per trobar-se el traçat d’aquesta en corba, i amb una sortida d’autovia propera. Amb 
tota probabilitat, no seria autoritzada per Carreteres. Tampoc sembla viable econòmicament per 
la inversió que requeriria i el baix nombre d’usuaris beneficiaris d’aquesta actuació”.   
 
 
La Sra. Jiménez va formular el següent prec, i va expressar que a mitjan estiu es van retirar els 
contenidors de recollida de roba usada, i en tractar-se d’un servei que fomenta els valors de la 
reutilització, contribueix a reduir els residus i alhora, és gestionat per alguna empresa de l’àmbit 
social, ajuda a l’ocupabilitat de col·lectius amb problemes d’inserció laboral.  
Per aquest motius, sol·liciten que es torni a reprendre la recollida de roba usada amb el desplega-
ment de nous contenidors destinats a aquesta activitat, prioritzant el fet que l’ens, entitat o empresa 
que s’encarregui de gestionar la recollida de la roba realment ho faci per a finalitats socials, no 
comercials.  
 
 
Novament va ser la Sra. Fernández qui va respondre per part de l’equip de govern, i digué que: 
“Creiem, igual que vostès, per que aquesta es una de les línies essencials de la nostra política , en 
la recollida selectiva.  
Així, l’ús de roba de segona mà, a més d’allargar la seva vida útil en l’actual societat de consum 
on l’usar i tirar està a l’ordre del dia, permet també reduir el consum de recursos naturals i d’ener-
gia. 
Per aquests motius, l’Ajuntament de Gavà va implementar ja fa anys un servei de recollida segre-
gada de roba usada mitjançant la instal· lació de contenidors específics per a aquesta fracció a la 
via pública. Aquest servei es portava a terme mitjançant la licitació de la concessió del domini 
públic a una empresa gestora de residus públic i la distribució de 15 contenidors específics per a 
la recollida de la roba. 
Fins a 2018 aquesta concessió la realitzava l’empresa Recuperalia. Aquesta empresa va retirar el 
present agost els contenidors de roba usada sense previ avís i, per tant, sense donar temps a l’Ajun-
tament per preparar una nova licitació per a la concessió d’ocupació del domini públic. 

 

Per tal de resoldre aquesta situació l’abans possible, l’Ajuntament ha treballat en dues línies: 
Iniciant immediatament la redacció dels plecs tècnics i jurídics per tal de poder adjudicar l’abans 
possible la nova concessió d’ocupació del domini públic per a la realització d’aquest servei. Se-
guint les directrius municipals, en aquestes, ja s’han inclòs clàusules socials per tal de garantir la 
inserció laboral de col·lectius amb problemes d’inserció laboral, en la nova concessió.  
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Per tal de cobrir aquest servei mentre no es fa efectiva aquesta nova licitació, aquest servei ho 
està prestant el punt verd de la nostra ciutat. Per un altre banda, s’està tramitant una autorització 
d’ocupació temporal de la via publica amb contenidors de recollida de roba usada als 15 punts 
existents de recollida, per a totes aquelles empreses que n’estiguin interessades. Aquesta oferta ja 
ha estat publicada i en aproximadament 15-20 dies, es preveu, que aquests contenidors ja donin 
servei als ciutadans”.  

 

En un nou prec, el Sr. Massana va explicar que al barri de les Colomeres encara hi ha multitud de 
voreres amb pals de telefonia o electricitat al mig, que en algunes ocasions impedeixen el pas de, 
per exemple, persones amb cotxets per a infants o carros de la compra.  
Així mateix, l’actual instal·lació del cablejat de fibra òptica està deixant a les façanes instal· laci-
ons amb cables desordenats i alguns casos penjants, per fora de les caixes que haurien de tenir les 
connexions.  
Per aquet motiu formulem el següent prec: que es prioritzi en aquest barri la supressió d’aquests 
pals a les voreres, instant els companyies responsables a que vagin substituint les instal·lacions 
de cablejat elèctric i/o telefònic als carrers de la ciutat, no únicament on hi ha obra nova, i que 
s’insti a les empreses de telefonia a tenir cura de l’estètica de les noves instal·lacions de fibra 
òptica per les façanes”.  
 
 
Va respondre la Sra. Fernández que: “L’Ajuntament de Gavà, ha tingut, te i continuarà tenint com 
una de les seves prioritats l’eliminació de pals a les voreres per tal de facilitar l'accessibilitat dels 
vianants. 
En els últims anys s’ha actuat en aquest sentit al Barri de Can Tintorer, Carrers de Les Colomeres, 
Montflorit, Sant Nicasi i recentment al bari de Can Trias. En les properes setmanes retirarem 
aquests suports al Carrer Pere el Gran,  i dins del barri de Les Colomeres  al carrer Sant Marti i 
Garrofers. 
Hi ha previsió de fer el mateix en els Projectes que actualment estan en tràmit com el carrer 
Rectoria, Llançà i Arenys.  
Finalment indicar que s’està en permanent contacte tècnic amb les companyies operadores de 
fibra òptica perquè es coordinin entre elles i executin les seves instal·lacions de forma ordenada 
i adequada; seguirem insistim ja que donat el elevat nombre de conductors que actualment hi ha 
a les façanes els resultats no son, evidentment,  els desitjables”. 

 
 
L’últim prec del grup municipal d’ERC, va ser exposat pel Sr. Pérez, i així i va exposar com 
antecedents que havien rebut queixes dels veïns del carrer de Lluís Borrassà per l’aparcament 
reiterat dels cotxes en vorera a la banda Castelldefels del carrer, tant de dia com de nit. En algun 
cas, els cotxes han arribat a impedir l’accés a l’entrada de casa d’algun dels veïns. 
Fa mesos s’havien registrat una pregunta escrita sobre aquest problema i no s’ha contestat ni en 
temps ni en forma. 
Finalment va formular el següent prec: “Que se’ns faciliti el número de multes per estacionament 
indegut sobre la vorera del carrer de Lluís Borrassà banda Castelldefels que s’han imposat els 
darrers dos anys; que se’ns indiqui si els vehicles són sempre els mateixos, pertanyents a les ma-
teixes persones o no; que s’adoptin les mesures oportunes per acabar amb aquestes conductes 
incíviques”.  
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La tinenta d’alcalde de Ciutat i Territori, explicà que: “Indubtablement, hem de treballar per evitar 
l’incivisme, i fer possible una convivència correcta als nostres barris. Si bé es cert, que a alguns 
dels nostres barris ja consolidats, ens hi trobem problemes d’aparcament, derivats d’uns hàbits 
socials i culturals, que poc a poc hem d’anar canviant, cap a un mobilitat molt mès sostenible. 
No obstant, des de policia municipal s’han imposat sancions en aquest i en altres barris de la 
ciutat, en concret s’han tramitat 79 denúncies per infracció sobre la vorera al carrer Lluís Borrasà, 
els últims 2 anys. D’aquestes, només hi han tres vehicles reincidents”.  
 
 
A continuació va començar el torn del grup municipal de Gavà sí se puede, i el regidor d’aquest 
grup, el Bondia va exposar que: “En la actualidad tenemos una media de entre 45 a 50 chicas y 
chicos que no se gradúan en la ESO cada año. La oferta pública que tenemos en Gavà sobre 
programes de formación inicial o planes de transición al trabajo destinado a éstos jóvenes es de, 
auxiliar de ventas y auxiliar de fabricación mecànica y soldadura, llegando a poder matricularse 
un total de 30 estudiantes aproximadamente. 
Teniendo en cuenta que en la actualidad no queda garantizada la oferta formativa oficial para las 
chicas/os que no terminan la ESO y que uno de los mayores problemas que tenemos son los altos 
índices de abandono escolar; que en Castelldefels y Viladecans no se oferta ninguna formación 
de jardinería; que el año pasado no se gastó la mitad del presupuesto municipal destinado a estos 
programas de formación inicial (unos 20.000€ aprox.); que en Gavà disponemos de una empresa 
municipal como es Presec, que se puede beneficiar de los conocimientos que obtendrán estudian-
tes y que los/las mismos/as pueden obtener trabajo tras la superación del curso con facilidad; que 
una vez superado el curso, estas/os estudiantes podían realizar un ciclo formativo, llegando a 
ampliarse el número de oportunidades para encontrar trabajo.  
Es por todo lo expuesto que rogamos: que este Ayuntamiento realice todas las actuaciones nece-
sarias para la dotación de presupuesto y creación de un programa de formación inicial de jardine-
ría en Gavà para el curso 2019-2020”. 
 
 
El Sr. Barrena, tinent d’alcalde de Benestar i Acció Social, va respondre que: “Es cierto que en 
Gavà teníamos sólo un programa de formación inicial que es el de Auxiliar de Ventas y Auxiliar 
de fabricación mecánica y soldadura, que usted comenta. Ahora tenemos otro más, del que 
estamos muy satisfechos, que es un IFE, un Itinerario Formativo Específico, para alumnado con 
necesidades educativas especiales, en la modalidad de Auxiliar en ventas y atención al público. 

 
El motivo de que sobrara dinero en la partida destinada al PFI, en el presupuesto 2017 es que 
contábamos con hacer un PFI municipal para alumnos con necesidades educativas especiales. Ese 
curso no había suficientes alumnos para realizarlo y por eso no se hizo. En el 2018 lo volvimos a 
pedir al Departamento, pero no nos lo autorizó porque este programa había quedado substituido 
per los nuevos IFE. 

 
Estaría muy bien tener más PFI o IFES en la ciudad, cuantas más posibilidades ofrezcamos a los 
jóvenes parar mejorar su formación y encaje en el mercado laboral, mejor. Por esto procederemos 
a solicitar a la Generalitat de Catalunya la autorización para hacer un nuevo PFI de jardinería”. 
 
 
Va intervenir novament el Sr. Bondia per formular el següent prec, i va exposar que que: “Vecinas 
y vecinos del Parc Agrari de Gavà, nos comentan que a consecuencia de la falta de vigilancia 
policial, han aumentado los robos en muchas propiedades situadas en los terrenos agrícolas de 
Gavà. Rogamos que se amplíe la presencia policial en la zona, sobre todo en los caminos menos 
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transitados. Utilizando los caminos paralelos a la carretera cuando la policía municipal se dirija 
al barrio de Gavà mar; y que se notifique a la Agropecuaria de las decisiones tomadas al respecto 
sobre esta problemática”.  
 
 
La Sra. Fernández va respondre que la Policia Municipal i Mossos d’Esquadra treballen coordi-
nadament i diàriament en la vigilància d’aquesta zona agrària, no només pels temes de control de 
robatoris, sinó també per a la prevenció de la prostitució. El contacte amb la Cooperativa Agrària 
de Gavà es directe, sobre aquesta i altres matèries.  
Així mateix, s’ha parlat en moltes ocasions amb el Consorci del Parc Agrari per la millora del 
servei de vigilància privada que tenen contractat. 
Però, hi ha un espai colindant a vies ràpides com la C31, la C32 i la B-210, amb moltes entrades 
i sortides, que fa més complicat el control que una zona molt més acotada i amb poques entrades. 
Des de mobilitat, previ informe de Policia i consensuat amb pagesos, alguns camins que no con-
nectaven s’han tancat per facilitar aquest control policial. 
No obstant, es continuarà reballant coordinament Policia Municipal i Mossos d’Esquadra per a la 
vigilància d’aquesta zona. També amb l’Agropecuària amb la que tenim una relació constant i 
treballem conjuntament molts temes del sector agrari. 
 
El següent prec va ser exposat també pel Sr. Bondia, qui va exposar, com antecedents, que la 
Universitat de Castelldefels té una Escola de Telecomunicacions i Enginyeria Aeroespacial en la 
que es realitzen diferents cursos i projectes relacionats amb l’ús de sistemes aeris no tribulats, 
drons, per a diferents àmbits. 
Aquestes tecnologies, va comentar, poden arribar a ser recursos molt útils per la vigilància de 
camps de conreu i evitar furts, com també molt necessaris en la vigilància i prevenció d’incendis. 
Finalment va formular el següent prec: “Que se estudie la posibilidad de realitzar un convenio de 
colaboración con la Universitat de Castelldefels para el uso de drones en zones de campo y motaña 
de nuestro municipio, para prevenir y evitar incendios en cualquiera de nuestras montañas, así 
como cualquier acto delictivo en las zonas con menos vigilància de nuestra zona agrícola. 
Teniendo en cuenta que el coste de estos aparatós ronda los 3.000€ y son totalment asumibles para 
las arces municipales”. 

 

La tinenta d’alcalde de Ciutat i Territori li va respondre que Entre les creixents possibilitats que 
ofereixen als municipis l'ús de les noves tecnologies en l'estudi i la gestió del territori en tots els 
seus aspectes, cal tenir en compte la possibilitat de l’ús de drons com a eina per a la realització 
d'aquestes tasques, ja sigui per la seva versatilitat de gestió, com per l’ampli ventall de sensors i 
aplicacions que permet incorporar. 
Alhora però, cal ser conscients de les limitacions que el nostre territori comporta per a l’ús 
d’aquesta tecnologia. Així, per exemple, la presència de l’Aeroport de Barcelona implica que no 
es pot elevar cap dron en un radi de 8km (és a dir quasi tot el municipi de Gavà) que no sigui 
dirigit per un pilot professional i amb un pla de vol per a cada un dels enlairaments. 
Des del Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat es va treballar en un Programa amb Drons 
per auto vigilància, per detectar als camps problemes d’inundació, per temes de fauna, etc. Aquest 
Programa no va poder ser viable, per diverses causes, les més important es la restricció en sobre 
vols de les àrees conlindants a l’aeroport, també la dificultat legal per a gravar en espai públics. 
Tots aquests temes, impossibilitaven prefixar recorreguts amb drons, per lo que era necessari 
realitzar els vols en temps real per pilots professionals.  
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Malgrat aquestes dificultats, l’Ajuntament creu necessària el coneixement i la valoració de totes 
les millores que aquesta tecnologia pot oferir a la gestió municipal i considera molt interessant 
explorar les possibilitats de treball conjunt en aquest aspecte amb la Universitat Politècnica de 
Catalunya a Castelldefels. 
 
El regidor de Gavà Sí se puede, el Sr. Herrera, va exposar el següent prec: “Des de la creació 
d’habitatges en el Pla de Ponent al costat de Can Ribes, i des de l’obertura del supermercat 
Mercadona, l’afluència de persones que creuen l’avinguda Juan Carlos I ha augmentat 
considerablement. 
Aquest fet, sumat a l’augment de vehicles que circulen per l’avinguda per anar a fer la compra, i 
a la velocitat que els vehicles poden aconseguir en aquest espai, ha desembocat en diversos 
incidents i accidents, en algun dels quals ja hem hagut de lamentar algun mort. 
Per a nosaltres la ciutat, a més d’un espai de convivència i regulació també ha de ser un espai de 
cures, que harmonitzi les diferents necessitats i cuidi de les seves veïnes i veïns. 
Preguem que es revisi el tràfic a peu i rodat a l’Av. Juan Carlos I i es procedeixi a col·locar unes 
bandes reductores de velocitat a l’avinguda, just abans  del pas per a vianants situat a l’altura del 
Passatge de Flora Tristán”.  
 
 
La Sra. Fernández va respondre que el departament de mobilitat des de l’entrega dels habitatges 
i l’obertura de Mercadona, va començar un estudi sobre la mobilitat que es genera i es generarà 
al barri de Can Ribes establint una sèrie de mesures, en les que s’està treballant: 
En l’ elevació del pas de vianants a Joan Carles I entre el carrer Sant Pere i el carrer Apel·les 
Mestres; i , en el desplaçament de la parada de bus, situada davant del Mercadona costat 
Viladecans. 
Mentre es realitza la tramitació necessària per a que aquest es materialitzi, s’instal·laran dos 
coixins berlinesos provisionals. 
No obstant, les causes dels accidents produïts a la via no tenen res a veure per l’augment de 
vehicles a la via, sinó que esdevé d’altres causes imputables a conductes individuals. Va finalitzar 
dient que “És important que tots siguem rigorosos en aquelles afirmacions que realitzem”. 
 
 
El darrer prec de GSSP-Podemos Gavà, també va ser formulat pel Sr. Herrera, qui va exposar 
que: “Múltiples vecinas y vecinos nos han escrito y llamado para explicarnos un problema que ha 
pasado de leve a preocupante, según nos explican, y según hemos podido contrastar con el 
aumento de reclamaciones en este sentido en el último año. 
El problema en cuestión es el Puente de la C-31 a la altura de “La Pava”. Este puente tiene graves 
problemas estructurales: fallos en los materiales, extrema oxidación del metal, grietas que 
aumentan cada mes, cuando varias persones andan por el puente o en caso de viento, el 
movimiento del puente es notable y algunas persones comienzan a tener miedo de atravesarlo. 
Recordemos que ese puente es el único nexo de unión para las y los peatones que viven al otro 
lado de la autovía.  
Rogamos que se realicen todos los trámites necesarios ante los organismos supramunicipales 
pertinentes, para la reparación o el cambio del citado Puente, debido a la peligrosidad del mismo 
y a la inseguridad que genera en la población”.  
 
 
Novament va respondre la Sra. Fernández, explicant que s’ha requerit per escrit en diverses 
ocasions al Servei Territorial de Carreteres de la Generalitat de Catalunya, (28 de Juny del 2017 i 
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13 de setembre d’enguany), que es el és el titular del pont, per què executi les operacions 
necessàries per reparar aquest pas elevat, sense que de moment tinguem cap notícia.  
S’insistirà amb els mitjans que calgui per tal de que l’organisme competent procedeixi a realitzar 
les  accions de conservació necessàries. 
 
 
Seguidament va ser el torn del grup municipal del Partit Popular, i la seva regidora, la Sra. Parés, 
va dir que: “Recuperarem un prec de fa 4 anys demanàvem un carrer dedicat al ex president 
Adolfo Suárez, l’home que va fer possible la Transició a Espanya.  
Preguem al govern municipal que iniciï els tràmits per tal que durant el primer trimestre de 2019 
la nostra ciutat pugui comptar amb un carrer dedicat al president Adolfo Suárez.  
 
Per part de l’equip de govern, va respondre el Sr. Tort que fa quatre anys, igual que ara, el 
Reglament de la Ponència Nomenclàtor deia que han de passar al menys cinc anys des de la mort 
de la persona per poder-ho fer, i això no passarà fins al 23 de març. Just en aquest període, no és 
el nom més adequat a proposar, en ple període electoral, i per tant s’esperarà a proposar-ho a 
posteriori.  
 
 
De nou va intervenir la Sra. Parés, per dir que en els darrers anys han estat constants les campanyes 
que des del seu grup municipal es demanaven contra els propietaris incívics de gossos.  
Les campanyes realitzades pel govern són insuficients, per acabar amb la brutícia que produeixen 
els excrements i orins, i finalment va demanar en el seu prec una campanya efectiva de civisme 
entre els propietaris de gossos per tal de sancionar als que embrutin l’espai urbà o no el considerin 
un espai de tots. 
 
El Sr. Castellano va respondre que: “Les accions que du a terme aquest govern municipal són 
constants al llarg de l'any per, tant netejar els carrers d'excrements i orins de gossos amb l'empresa 
municipal PRESEC com de persecució i de la falta per part dels seus propietaris en el cas de no 
retirar-les amb la Policia Municipal. En els darrers dos anys s'han editat, a més, plafons i flyers 
informatius amb missatges recordatoris de mesures de responsabilitat animal que es poden trobar 
a qualsevol edifici municipal, centres veterinaris, establiments de venda d'aliments, etcètera, i 
hem estat present en accions i esdeveniments organitzats al respecte del món animal, per traslladar 
a la ciutadania el missatge de civisme i responsabilitat necessària. 
Els esforços han estat notables i els resultats positius malgrat és cert que el problema de les 
defecacions i orins de gossos als carrers encara no compta amb l'acció cívica i responsable del 
100% dels seus propietaris fet pel qual, en aquests moments, estem ultimant una campanya cívica 
que, entre altres missatges també afrontarà aquests que avui tractem i que veurà la llum en les 
properes setmanes tot coordinant-nos ara internament per no coincidir amb les campanyes dels 
nous contenidors de recollida d'escombraries i la propera de comerç pel Nadal o de festa major 
de Sant Nicasi, essent així tant efectiva com és el nostre objectiu en la seva visualització davant 
la ciutadania. 
Finalment, a la vostra petició perquè aquesta campanya vagi acompanyada de sancions als 
infractors, li recordem que mai s'ha deixat de fer i, per tant, també aquesta part punitiva 
complementarà la informativa”. 
 
 
En un tercer prec, la Sra. Parés va demanar que, tenint en compte que l’espai públic és de tots, de 
les declaracions a favor de la concòrdia i del respecte, es deixi d’atorgar subvencions a aquelles 
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entitats que en els seus actes es qüestionin els valors reconeguts al nostre ordenament jurídic com 
la fortalesa de la nostra democràcia, servei judicial i lleis.  
 
 
A aquest respecte, va respondre el Sr. Barrena que: “L’atorgament de subvencions ve regulada per 
les bases que s’aproven al Ple per incrementar al màxim l’objectivitat dels criteris de concessió.  

Es de sentit comú, que no podem basar-nos en apreciacions subjectives, com les que vostè 
esmenta com la qüestió dels valors...., llavors ens plantegem fins quin punt ens qüestionem i en 
funció de què? Dels nostres valors, o de si ens agrada més o menys la ideologia de l’acte, o  la 
entitat en si?   

Bé, per evitar aquestes subjectivitats les bases estableixen que l'objecte de subvencions a entitats 
és subvencionar les activitats que fomentin l'interès públic o social a Gavà, que es portin a terme 
al llarg de l'any 2018 i que tinguin la finalitat de: Millorar la cohesió social de la ciutat, promoure 
l'associacionisme que treballa potenciant serveis d'interès general per a la col·lectivitat i atribuïts 
a la competència local; fomentar valors socials i culturals i noves formes de participació; i 
possibilitar el creixement cultural, esportiu i el privat, entre altres.  

És a dir, es subvencionen projectes d’entitats i no a les entitats per elles mateixes o per les seves 
ideologies. Per tant, no es pot deixar de subvencionar una entitat segons les nostres opinions o 
posicionament polític”. 

 

Finalitzats els precs del Partit Popular, el Sr. Llobet va formular la primera pregunta, i així, va dir 
que: “En el darrer Consell de Comerç es va parlar de la campanya de Nadal i de la importància 
de l’enllumenat i la proposta de realitzar un acte d’encesa de la il·luminació nadalenca i involucrar 
al comerç i a tota la ciutadania. Quines accions s’han dut a terme per tal de fer realitat aquesta 
proposta sorgida en el sí del Consell Municipal de Comerç?” 

 

El Sr. Castellano, tinent d’alcalde de Comerç, Civisme i Protecció de la Ciutat, va respondre que: 
“La campanya de Nadal està en preparació. Es preveu la realització d’accions de comunicació, 
d’accions que permetin la fidelització dels clients del comerç de Gavà per tal d’evitar en la mesura 
del possible la fuga de compres i la promoció de la ciutat. 

La il· luminació nadalenca dels carrers de Gavà, i en especial els comercials, són un element 
d’ambientació que contribueix al gaudir del passeig i de les compres a la ciutat. En la mida del 
possible es preveu fer coincidir l’encesa de llums amb la sortida de les accions de promoció del 
comerç. 

Aquesta no és l’única acció de promoció del comerç pel Nadal perquè moltes altres la 
complementes com ara el ja tradicional «trenet del comerç», el pessebre a la plaça de Josep 
Tarradelles ofert per tot el comerç de la ciutat als gavanencs i que els propis comerciants com 
vostè ja sap de la mà de ciutadans, es fan càrrec de la seva cura i custòdia”. 

 

Seguidament va tornar a intervenir el Sr. Llobet, que va formular la darrera pregunta del seu grup, 
i va manifestar que: “El govern municipal va aprofitar el darrer número de El Brugués per 
anunciar un possible futur equipament esportiu a Can Torelló.  
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Deixant de banda les accions immediates que caldrien pels problemes de mobilitat en hores de 
gran afluència de partits, caldrà una explicació del projecte. 

En quin estat es troba aquest projecte, amb quin pressupost comptem, calendari, afectacions a les 
activitats que actualment es realitzen atenent que es tracta d’un projecte de ciutat al qual s’ha 
d’informar curosament a la ciutadania?” 

 

Va respondre el Sr. Barrena que la voluntat del Govern és explicar curosament el projecte de Can 
Torelló a la ciutadania, igual que fem amb tots els projectes. Per això en el darrer número de “El 
Bruguers” es va explicar les línies generals ara definides per Can Torelló, malgrat que a la Junta 
de Govern només es va aprovar un Avanç del Pla Parcial Urbanístic d’Àmbits d’Activitat 
Econòmica del Delta del Llobregat.  

Aquesta aprovació era necessària fer-la i traslladar-la a la Generalitat per iniciar la tramitació 
urbanística. 

En el mateix article s’explicava en quin moment es troba, un moment inicial com li he comentat; 
el calendari previst, que és adjudicació del projecte a la primavera de 2019, projecte definitiu i 
inici d’obres a finals de 2020.  

Les afectacions a les activitats que es realitzen serà una millora de les instal· lacions esportives 
actual, és a dir dels camps existents, i la construcció d’una piscina descoberta i d’un pavelló 
poliesportiu. 

---------- 

 
 

8 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPASL ERC, CiU I 
GSSP CONTRA LES AGRESSIONS FEIXISTES A LA NOSTRA CIUTAT 
   
Antecedents 
 
En els últims anys, i davant la passivitat de l’Estat, l’extrema dreta ha tornat a protagonitzar actes 
violents al nostre país.  Gavà concretament, els darrers mesos s’han produït un significatiu 
augment de l’activitat d’aquests grups, concretament: 
 

• Atac amb foc al local de l’Ateneu Popular de la Màquia 
 

• Pintades amenaçadores a casa d'un regidor d’aquest consistori 
 

• Pallissa a un jove pel simple fet de tenir un color de pell diferent durant la Festa Major 
 

• Venda de begudes alcohòliques a l’estadi municipal, contravenint la legalitat vigent 
 

• Llençament de pedres a casa d'un membre del govern municipal 
 

• Atac violent amb lesions contra dos tècnics de so de l’acte organitzat per la Plataforma 1 
d’octubre el passat 30 de setembre 

 
• Amenaces de mort a joves per raons  ideològiques que van succeir el mateix dia 
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Davant de tots aquests fets recents, i en nom de la Plataforma 1 d’Octubre, els grups municipals 
sotasignants proposem al Ple l’adopció del següent: 
 
Acord 
 
El Ple de l’Ajuntament de Gavà condemna de forma rotunda la violència feixista succeïda a la 
nostra ciutat, i aposta per una cultura de la pau i la no-violència. 
  
La declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC,  2 GSSP i 2 
CiU), i cinc (5) abstencions (3 C's i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
--------- 

  
Després de la lectura compartida per part dels grups municipals de CiU, GSSP i d’ ERC, 
va prendre la paraula la Sra. Parés, regidora del Partit Popular i va exposar que: “No sé si 
no recolzant la Declaració Política ens diran també feixistes a nosaltres, perquè amb això 
de fachas per ser espanyols no ens ofenen i menys quan fins i tot per condemnar les 
agressions són supremacistes. 
Els ofenen més els exemples que anomenem que altres casos d’agressions? 
Diran que parlen de Gavà però és que les declaracions polítiques no son executives i per 
tant, no sabem on està el límit de l’execució o no en aquesta proposta. 
Però està bé, condemnem la violència dins i fora de la nostra ciutat i per tant, també les 
agressions de les que vàrem parlar al Plenari del mes de setembre, i les patides per seus 
de Ciutadans, PSC i PP a diversos municipis de Catalunya, i la persecució de companys 
regidors del PP, o amenaces a les xarxes dels fills de l’Ex delegat del Govern i dels fills 
del nostre President o de l’expresidenta del PPC, o mirin, de la seu del PP de Gavà els 
anys que la teníem a locals i fins i tot pintades a cases de familiars. 
Per no parlar, però recordaré, companys del PP de Gavà, exregidors, que estaven fitxats 
pels seus amics, els que els acompanyen a les manifestacions de l’11 de setembre, pels 
terroristes d’ETA. 
I per sort, això no és el País Basc dels anys 80 i 90 però aquí hi ha les mateixes mirades, 
la mateixa indulgència, una sensibilitat molt fina quan només  és d’un color i una doble 
vara de medir. 
Ni una sola condemna a cap dels exemples citats. De vostès tampoc l’esperem i com 
mai ha existit, no creiem que sigui el seu objectiu fer d’aquesta una declaració política 
unànime. 
Els hi donarem el gust i no la recolzarem”. 

 

 
El regidor de Ciutadans, Francisco Gavilán, va manifestar que: “Ciutadans condena todo 
tipo de violencia, venga de donde venga. Es irónico que en el Pleno pasado, Ciutadans 
presentara una declaración contra la violencia en Catalunya y para la convivencia y el 
respeto,  y ustedes, los partidos nacionalistas, votaron en contra, y Gavà sí se puede  votó 
abstención. 
Ya viene siendo normal que todos aquellos que no están a favor y del bienestar carguen 
contra aquellos que somos constitucionalistas por el simple hecho de buscar el bien 
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común. No es un acto que nos sorprenda. Con mirar sus votos en el Parlament de 
Catalunya se ve que no condenan el fascismo ni la dictadura. Cabe recordar el Ple de la 
convivencia, la propuesta de resolución núm. 6, “Libertad y respeto”: llibertat i respecte 
per acabar amb la fractura social que el separatisme ha provocat, donde exponían: 
“Rechazo a la violencia la cual no puede ser nunca instrumento legítimo de reivindicación 
de ninguna idea política y para cuyos autores no puede caber justicia alguna. Asimismo, 
rechaza con toda contundencia el franquismo, el fascismo, el nazismo, el 
ultranacionalismo, y todo movimiento totalitario y de extrema derecha que use coacción, 
intimidación, y/o cualquier forma de violencia para imponer sus idees.  
¿Qué votaron señores de Junts per Catalunya, ERC, la CUP, que no está, y Comuns? 
Votaron en contra. ¿Están a favor del nacismo?  
Leyendo esta declaración política que hoy nos presentan, vemos como pierden todo el 
sentido de la realidad, y ni siquiera saben distinguir ni discernir lo que es fascismo o no. 
Les repetimos para que quede claro: Ciutadans condena todo tipo de violencia, venga de 
donde venga. Es más, hemos condenado y condenamos todos los actos violentos que aquí 
exponen, exceptuando la venta de bebidas alcohólicas, estamos en contra porque es una 
venta de bebidas alcohólicas ilegal.  
Pero es curioso, sus gafes de ver fascistas no les dejan ver que la venta ilegal no es 
fascismo , es ilegal. Ustedes defienden a los CDR, que revientan comercios e Instituciones 
públicas, atacando a los policías, queman contenedores, acosan a aquel que no piensa 
como ellos... Eso sí es fascismo. Es más, aquellas manifestaciones donde se ondea la 
bandera anti fascista es donde curiosamente, más problemas hay. Con ella se escudan los 
CDR del Sr. Torra, los mismos a los que les dice “apreteu, apreteu”. Tenemos que luchar 
contra el fascismo, no debería existir, pero la fuerza coercitiva solo debe utilizarse por los 
cuerpos de Seguridad del Estado de forma proporcionada, no con matones auto 
denominados fuerzas democráticas. 
En la declaración política echan la culpa de los actos violentos al Estado. Vemos que no 
entienden que las competencias de Seguridad en Catalunya son de la Generalitat y los 
Ayuntamientos; y por mucho que le pese al Sr. Iglesias, la policía realiza una función 
especial. Cito textualmente las palabras del Sr. Iglesias: la policía no protege a la gente, 
son matones al Servicio de los ricos. Aunque el Sr. Iglesias incita a las persones a hacer 
cócteles molotov, creemos que desde Gavà sí se puede deberían enviarle al partido 
morado, el cual no está representado en esta cámara, una copia de esta resolución, para 
que de esta forma vea la importancia de la policía para cuidar una Sociedad democrática.  
Ustedes presentan esta declaración en nombre de la Plataforma uno de octubre, no 
tenemos constancia de que esta plataforma exista , no posee, según nos han informado, 
ningún registro oficial, ni página web. Tampoco se nos han venido a presentar para 
expresar sus quejas, para nosotros no existen. Queremos recordarles a ustedes y a la 
plataforma lasa palabras del presidente del PDCat, David Bonveí, que no saben qué hacer 
con la independencia, y que el uno de octubre no tuvo garantías democráticas. No lo 
decimos nosotros, lo dice PDCat. Para que no se les olvide, por si no les ha quedado claro, 
Ciutadans rechaza todo tipo de violencia, venga de donde venga. Condenamos los puntos 
que citan y aquellos que se han olvidado, casualmente los de los CDR. 
Analizada la declaración política y visto que no saben discernir entre lo que es fascismo 
o no, y viendo que lo único que buscan es la confrontación, votaremos abstención, porque 
Ciutadans condena la violencia”.  
 
 
Pel grup municipal del PSC, va intervenir el Sr. Tort, que va dir que l’opció del seu partit 
és el diàleg. Si un es més o menys violent no depèn de la seva ideologia, sinó de la 
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persona, que d’alguna manera vol imposar el seu criteri per la via de la violència amb 
delictes d’odi, atacant a uns altres pel seu color de pell o per tenir una altra orientació 
sexual. Això no hauria d’haver donat a les intervencions que s’havien escoltat, havien 
d’estar tots d’acord. 
Va manifestar que condemnarien qualsevol atac, no només a Gavà, i va comunicar que 
encara que ara parlava com a portaveu de grup, l’alcaldessa havia demanat als Serveis 
Jurídics de l’Ajuntament que estudiïn cadascun dels casos exposats i en cas que el tràmit 
processal identifiqui qui és l’autor del delicte, l’Ajuntament es personaria com acusació 
particular.  
 
 
El Sr. Castellano, adreçant-se al Partit Popular i a Ciutadans va manifestar que mentre 
que el nacionalisme català diu “jo soc català,”, el nacionalisme espanyol diu “tú eres 
espanyol”, i amb això ja estava tot dit. La condemna a la violència, cal condemnar-la, no 
incitar, i sobretot, no escenificar-la.  
 
 
Va demanar la paraula el Sr. Herrera, que va dir: “En primer lugar me llama la atención 
la falta de comprensión lectora de algunos grupos. Decir que esta moción está recogiendo 
solo las agresiones a grupos independentistas, ya lo ha dicho el Sr. Tort, decir que dar una 
paliza a alguien por el color de su piel o su orientación sexual es bastante absurdo. Decir 
que atacaron la Màquia por una cuestión independentista cuando dentro también está 
Ecologistas en Acción, me parece un grave error. O no conocen la Ciudad o simplemente 
quieren incendiar, lo cual me parece más oportuno teniendo en cuenta los comentarios 
que aquí se han vertido. 
Respecto a las agresiones que se han incluido, no hemos recibido ninguna enmienda de 
ningún grupo respecto a añadir nuevas agresiones a gente que se suponga que no era 
independentista. Si tanto les molestaba, podían habernos enviado unes enmiendas para 
incluir otras agresiones fascistas que se hayan dado en Gavà. No nos ha llegado ninguna, 
una lástima. 
Respecto a qué es fascismo, pues es que te llegue un grupo de gente con una esvástica 
tatuada en el brazo y te pegue. 
Los tres grupos que hemos escrito esta moción tenemos bastante claro lo que es el 
fascismo, creo que algunos otros quizá no tanto.  
Por último, señoras y señores de la derecha, entendemos perfectamente que no voten a 
favor de condenar el fascismo, no es ninguna novedad”.  
 
 
A continuació el Sr. Massana va expressar que les paraules que havien dit el Sr. Castellano 
i el Sr. Herrera, eren paraules i fets. A Gavà hi ha agressions i és una qüestió que 
s’arrossega des de fa anys. Va dir que havia hagut un augment però que ja s’han tret la 
màscara i actualment es presenta com un feixisme populista.  
Per acabar, va citar el que diu la Plataforma U d’octubre: aquests atacs no ens 
atemoreixen, ans al contrari, ens reafirma en les nostres conviccions. Seguirem defensant 
els drets civils i exigint la llibertat de totes les persones presses per raons polítiques i el 
retorn dels que són a l’exili. Contra el feixisme, ni un pas enrere.  
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9 – DECLARACIÓ POLÍTICA DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA A FAVOR DEL 
DIÀLEG POLÍTIC DINS EL MARC LEGAL DE L’ESTATUT I LA CONSTITUCIÓ 
  
Exposició de motius 
En el marc de la proposta de moció que fou treballada i proposada al Congrés de Diputats (el 
passat dia 11 de setembre) per la qual “s’insta al Govern de l’Estat a obrir un procés de diàleg 
polític amb el Govern de la Generalitat en què tothom pugui defensar les seves idees, anhels i 
projectes lliurament, sense imposicions ni impediments. Aquest nou procés haurà d’assolir 
l’entesa de quins seran els procediments legals i democràtics que permetin a la societat catalana 
determinar el seu futur en el marc del ordenament jurídic vigent” (proposta de PDECAT amb 
l’esmena acceptada del PSOE). 
 
Aquest ha estat un primer pas important d’apropament de posicions i arguments, que malgrat la 
mateixa proposta no prosperés finalment, ha deixat una primera petja que ens obliga a totes i a 
tots els demòcrates compromesos amb el diàleg i les solucions dins la política en un Estat de Dret, 
a seguir treballant i explorant noves vies de consens per poder endegar el camí de la negociació i 
entesa.  
 
Correspon, per tant, a les forces polítiques amb representació al Parlament de Catalunya, en 
primer lloc, provar de superar aquesta divisió i reconstruir el consens democràtic al voltant de les 
institucions de tota la ciutadania catalana, per provar de construir projectes de futur pel país que 
comptin amb consensos tan amplis com siguin possibles, amb més raó com més profunda sigui 
la transformació institucional que pretenen. 
 
Ens cal cercar una sortida pactada assolint un compromís ferm amb el diàleg i la negociació com 
a elements bàsics per a la convivència i reprendre el consens polític que sempre ens ha definit a 
Catalunya, i la seva unitat civil. 
 
El nostre objectiu i dedicació principals d’aquest consistori ha estat i és el de vetllar pel nostre 
municipi, i per a totes les nostres conciutadanes i conciutadans que hi conviuen, per la millora de 
la seva qualitat de vida i la cohesió social dels nostres barris. 
 
Els ajuntaments democràtics catalans, amb els seus acords i pactes transversals entre formacions 
polítiques, sempre seran per nosaltres espais on el seu pluralisme polític ha possibilitat anys 
d’entesa i treball conjunt per a la nostra conciutadania. 
  
Per tot l’esmentat, el Grup Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya proposa al Ple de 
l’Ajuntament de l’ Ajuntament de Gavà l’adopció dels següents ACORDS : 
 

1. Defensar el compliment de la llei perquè només hi ha democràcia des del respecte a la 
legalitat i als mecanismes de reforma de la llei, el que garanteix la nostra llibertat 
enfront de l’arbitrarietat del poder. 
  

2. Respectar les decisions judicials en el marc del nostre Estat de Dret, tot i manifestar que 
considerem desproporcionades les mesures cautelars que impliquen la presó provisional 
dels actuals polítics en privació de llibertat. 

  
3. Instar als Governs de l’Estat i de la Generalitat obrir un procés de diàleg polític entre 

ambdós en què tothom pugui defensar les seves idees, anhels i projectes lliurament, 
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sense imposicions ni impediments. Aquest nou procés haurà d’assolir l’entesa de quins 
seran els procediments legals i democràtics que permetin a la societat catalana 
determinar el seu futur en el marc del ordenament jurídic vigent. 

 
4. Impulsar els treballs entre totes les forces polítiques representades al Congrés de 

Diputats per desenvolupar i acordar dins la recent  Comissió Parlamentària de Reforma 
Institucional una proposta de reforma de la Constitució. 

 
5. Crida a la calma i serenor ciutadanes -també entre les entitats i moviments-  per poder 

assolir un esforç de consens i de suma, pel qual han de sentir-se cridades totes les forces 
polítiques democràtiques representades al Parlament de Catalunya i a les Corts 
espanyoles. 
  

6. Traslladar aquests acords al Parlament, al Congrés i Senat, als Governs de la Generalitat 
i de l’Estat, a les entitats municipalistes catalanes, a les principals entitats cívic-polítiques 
catalanes, i a les entitats veïnals del nostre municipi. 

7.  
La declaració política var ser aprovada per vuit (8) vots a favor (8 PSC), cinc (5) vots en contra 
(3 C's i 2 CIU) i set  (7) abstencions (3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya.  
 

---------- 
 

El Sr. Rafanell, va ser el primer regidor que va prendre la paraula després de la lectura de 
la declaració política per part del Sr. Tort. 
El regidor Rafanell va tot i les bones intencions, però el seu títol, on es menciona la 
Constitució i l’Estatut, quan està tot pervertit, degradat i corromput, perquè l’últim Estatut 
va ser referendat pel poble un tribunal el va tombar.  
També va dir que hi ha uns presos polítics i gent exiliada per culpa de les seves idees i no 
hi ha llibertat d’expressió. Fins que això no hi sigui, no es pot parlar de res més.  
Respecte a quan la declaració es mencionen les paraules ordenament jurídic vigent, va dir  
que son unes paraules del règim de Franco. Els senyors fiscals no tenen la veritat perquè 
tot està tergiversat. La gent de la presó es pacífica, no ha robat a ningú. Estan fent la 
quadratura del cercle, primer és rebel·lió i finalment sembla que serà sedició. Votaria en 
contra perquè, amb la mort del Pallach no va anar al partit socialista perquè a l’any 81 es 
van fer coses que no tenien lògica i anaven contra el catalanisme.  

 
 

Seguidament va prendre la paraula la Sra. Parés, que va expressar que: “Si el que 
pretenen amb aquesta Declaració Política és justificar el titubeig del PSC i del PSOE en 
els darrers anys davant el desafiament independentista fins i tot els hi podríem comprar 
encara que fos l’esperit de la proposta. 
Però mirin és que aquí el Govern del Partit Popular sempre ha defensar el diàleg dins 
l’Estatut d’Autonomia de Catalunya i la Constitució Espanyola. 
El que sempre es va negar a fer va ser a cedir al xantatge i anar contra la llei. 
Inclús per restablir la normalitat democràtica a les institucions catalanes ho va fer en el 
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marc legal en l’aplicació de l’Article 155. I ho va fer amb les condicions que vostès i 
Ciutadans ens varen imposar: no tancar TV3 i eleccions autonòmiques immediates. 
Amb el que sembla ara amb el Partit Socialista al Govern és que vostès volen una altra 
cosa: diàleg amb els que han vulnerar l'ordenament jurídic i amb els que volen fer 
trontollar les regles del joc democràtic a Espanya.  
I és clar, si el que volen és que defensem que Zapatero dialogui pressupostos amb 
Otegui o que el President a l’ombra visiti a polítics presos i fem política d’Estat amb 
uns i altres no ens trobaran. 
Perquè això no és diàleg sinó cessió i una democràcia com la nostra, entre les 19 més 
madures dl món no s’ho pot permetre. 
Per això, amb la responsabilitat d’un President i d’un Govern d’Espanya podríem 
començar a demanar compliment de la llei dins de casa seva: per què cal respectar la 
representativitat del Congrés, la majoria del Senat, la voluntat del poble espanyol (o ara 
no?) i també, els terminis de quarantena abans de donar sang després d’un viatge per 
Llatinoamèrica.  
Finalment, per responsabilitat política ens abstindrem perquè aquí els únics que negocien 
amb terroristes i supremacistes són vostès i des d’ahir ho volen fer trencant converses 
amb el Partit Popular. Recomanem al seu President deixar de ser infantil, fer de President 
i tornar la dignitat al Parlament i la seriositat a la política del país”. 

 
 

 A continuació va intervenir el Sr. Herrera i va expressar que totes i tots podem estar a 
favor del diàleg i de l’entesa, una altra cosa és el que  es demostra amb fets. Un diàleg 
que des del govern central del Partit Popular i dels que van a votar a la investidura de 
Rajoy a favor o abstenint-se, va ser un diàleg absent durant anys. És una paradoxa que els 
que van estar a favor del 155 i en contra del diàleg ara pretenguin ser capdavanters del 
pacte, del diàleg i de l’entesa, ironies de la vida, va dir. 
D’altra banda, i respecte a que només hi ha democràcia quan es compleixen les lleis, el 
seu grup compleix les que són justes. No estan a favor d’una llei que digui que s’ha de 
pagar el deute dels bancs abans d’ajudar a les persones. No estan a favor desnonar famílies 
amb necessitats en situació d’emergència sense oferir una alternativa. Les lleis no sempre 
marquen el que és just o no ni el que és democràtic o no. També el franquisme tenia lleis 
i no eren justes.  
L’esperit de la declaració va més enllà de l’inadequat del redactat, i la falsedat d’alguns 
arguments. Es simplement el d’oferir diàleg entre les parts i Podemos  havia reclamat i 
per tant el seu vot no seria negatiu. 

 
 

Seguidament la Sra. Jiménez va dir que coincidia amb les paraules del Sr. Herrera, perquè 
es posa en valor el diàleg i es considera que és la via per superar les divisions, reconstruir 
consensos i resoldre conflictes . Va manifestar que seria fantàstic trobar una manera de 
trobar una sortida a la situació actual i per tant no tenien res a dir de l’exposició de motius 
de la declaració.  
El problema va dir, és que el diàleg que es proposa es fa amb unes limitacions que el faria 
pràcticament inviable, perquè la declaració proposa el compliment de les lleis perquè 
només hi ha democràcia des del respecte a la legalitat, i aquesta és una concepció molt 
perillosa de la democràcia que s’està instal·lant  en la mentalitat col·lectiva ser demòcrata 
és respectar la llei. La llei s’ha de respectar però no és generadora de democràcia. La 
democràcia consisteix en què la ciutadania decideixi amb el seu vot quin és el marc legal 
i com ha de canviar i orientar cada vegada en funció de les necessitats i dels canvis socials. 
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Considerar que s’ha de respectar la llei perquè és la única font de democràcia és un error. 
Va fer el símil de les dones que avortaven quan la llei no reconeixia aquest dret i eren anti 
demòcrates, o que els obrers que feien vaga quan le llei no reconeixia aquest dret, eren 
anti demòcrates.  
Respecte a respectar les decisions judicials, però haurien de ser el mateix poder judicial 
el primer a fer-ho,  referint-se al que havia passat amb la sentència del Tribunal Suprem. 
El poder judicial té una funció que no és la de crear lleis, les lleis les crea el poder 
legislatiu, que és el que tria la ciutadania amb el seu vot, però sembla que cada cop més 
el poder legislatiu està en mans del poder judicial.  
Valoraven les bones intencions  i sempre estaran a favor de dialogar, però amb altres 
termes, i per tant s’abstindrien a la votació.  

 
 

El Sr. Ibáñez, de Ciutadans, va dir que estaven d’acord amb el títol de la declaració, a 
favor del diàleg polític en el marc legal de l’Estatut i la Constitució, que els 
independentistes s’han saltat. En els punts a aprovar, estaven d’acord amb els punts 
primer i segon, però respecte del tercer, que mencionava el diàleg polític, va dir que tenim 
l’Estatut i la Constitució votada pel 95% dels catalans, i no han de buscar-se dreceres, en 
democràcia hi ha procediments. 
Respecte de la reforma de la Constitució que diu el punt quart, hi ha punts a reformar però 
seguint els procediments. També va dir que és especialment important en aquests 
moments cridar a la calma i a la serenor ciutadanes, com es diu al punt cinquè. 
Quan es parla de criteris judicials, va dir que el mateix president de la Generalitat va dir 
que no farien allò amb el que no estaven d’acord, com ja havien fet, i per tant no deixarien 
cap camí obert a dreceres, perquè els procediments legals i democràtics per determinar el 
futur en el marc de l’ordenament jurídic vigent, està perfectament clar i definit. Calia 
recordar que estem en una democràcia representativa i el que no val és començar a buscar 
dreceres “i si no m’agrada aquesta baralla de cartes, agafo una altra”. Finalment, va dir 
que votarien en contra. 

 
Per tancar la declaració, va tornar a intervenir el Sr. Tort, qui va dir que a totes bandes 
crispa parlar de diàleg i li sorprenia que sigui així. Va manifestar que: “El poble és molt 
divers, el representem tots i té diferents sensibilitats i justament la garantia  que té el poble 
és la representació política que ostentem els representants polítics en diferents nivell de 
l’Administració, i també les lleis i els mecanismes per modificar-les. Aquesta és la 
garantia de que el poble pot fer qualsevol cosa. El poble divers en el que caben tots i 
caben independentment de què pensin.  
Sr. Rafanell, parlava vostè d’ordenament jurídic vigent com si fos una frase franquista i 
l’han repetit tots els portaveus, per tant no sé si l’ordenament jurídic vigent són les lleis 
que tenim, podem estar més o menys d’acord, hi ha mecanismes per canviar-les. Crec que 
quan parlem de crida a la calma, aquí ha passat fa quinze minuts. Ens hem tirat els plats 
de qui era el culpable de les agressions. Crec que al final la nostra responsabilitat no és 
judicial, no som fiscals, la nostra responsabilitat és política per arribar a acords, com 
s’havia fet amb el pressupost i amb el ROM . Intentar fer política de confrontació amb 
aquests discursos és no respectar als altres. Representem a una gran part de la ciutadania 
i això no tira endavant si no arribem a acords entre tots. Aquesta situació de no execució 
que hi ha a la Generalitat que no permet fer canvis tampoc és bona. Fins que no comencem 
a parlar entre tots i a arribar a acords i tirar temes endavant, abans començarem a tirar el 
país endavant, i paral· lelament hem de treballar aquest canvi constitucional i si ha de ser 
amb un estatut amb més  auto govern com es proposa des del PSOE i des del PSC  serà 
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així. Però òbviament hi ha un estatut votat a favor pel 70% i podríem votar un altre. 
Esperem poder aprovar la declaració política. Moltes gràcies”.  

 
 

---------- 
 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les 20 hores 34 minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
 

 
L'Alcaldessa 

 
 
 
[SIGNATURE_FIELD_02] 

                 El Secretari general               
 
 
 
[SIGNATURE_FIELD_01] 

 


